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EL DEBAT: TRENS DIGNES AL MAESTRAT VS. PP CASTELLÓ

L'Auditori Municipal “Pedro Mercader” de la
nostra ciutat va acollir, el dissabte per la vesprada el
Tradicional Concert de Nadal, on cada persona que
va entrar va donar un donatiu, i tota la recaptació  va
ser integrament per a l’ Associació de dany Cerebral
ATENEU.

Al concert van assistir la Reina de les Festes,
Dulcinea i Cort d’Honor, que van estar acompanyades
per regidors del ajuntament de la ciutat. 

Van participar les següents Corals:
- Coral Infantil Bovalar
- Coral Infantil Petiquillo
- Coral Juvenil Kylix
- Coral Polifònica Benicarlanda

Una vegada van cantar cada una de les
corresponents Corals, va tindre lloc el cant Comú, on
seguidament va aplegar Pare Noel, que va repartir un
regalet per a cada coralista. 

L’acte va estar organitzat per la Coral Polifònica
Benicarlanda amb la col·laboració del Ajuntament de
Benicarló.

CONCERT DE NADAL DE LA CORAL POLIFÒNICA A BENEFICI D'ATENEU

text BENICARLÓ�AL DIA fotos JUANVI�GELLIDA / JORDI�MAURA
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Benicarló s’ho mereix

Els balanços anuals de la Veu ja són una
tradició,  i en plantejar el d'aquest any, de seguida
va sorgir una premissa: a tots els partits els ha
faltat valentia i efectivitat. Dit açò, que s'ha
desenvolupat en el tema, també cal dir  que s'han
fet moltes coses positives de les quals també ens
hem anat fent ressò cada setmana. Però cal
avançar: anem massa poc a poc per a la velocitat
imparable del món actual i quan volem adonar-
nos, ens han avançat... tant per la dreta com per
l’esquerra. Ací, sembla, no valen normes.

Ja ho sabem, que els regidors són éssers humans,
com nosaltres. Però resulta que es van presentar per

a representar-nos en l'ajuntament: uns per vocació,
uns altres per ambició, uns altres per afany de
protagonisme, uns altres per atzar, uns altres per un
lleva't tu per a posar-me jo, uns altres pel “¿Qué hay
de lo mío?”, uns altres perquè yo lo valgo i uns altres
perquè són gent d'allò més vàlida, clar que sí. I per
això tenen la responsabilitat de portar les coses
endavant, i se'ls va votar per aquesta feina, i també
se'ls paga per aqueix motiu, per la qual cosa també
se'ls ha de demanar comptes. Sense maldat, de debò,
sense atacar a la persona i des de la comprensió que,
com déiem, són éssers humans, més o menys, com
nosaltres. I una vegada establit que ací no es tracta de
ferir ningú, passem al que ens ocupa: governar és
molt difícil, doncs mai plou a gust de tots i, és més,
últimament ni tan sols plou, açò està més que
comprés i admés. Tampoc és fàcil escriure sobre el
que altres persones han fet bé o malament, però
encara així, algú ha de fer-ho. 

L'equip de govern i l'oposició than de fer la seua
feina, ho necessitem, perquè de puntetes no estem
arribant on és necessari. Nosaltres, la premsa escrita,
el difícil repte de sobreviure a l'extinció. Tant de bo en
2018 tots sapiguem millorar perquè, encara que ens
costa tant dir-ho, Benicarló s’ho mereix.
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JOAN FERRAN BARRACHINA VA TINDRE UNA BONA ACTUACIÓ EN LA
COPA D’ESPANYA DE CLUBS DE PRIMERA DIVISIÓ A BARCELONA

Els passats 21-23 de Desembre de 2017, a la
piscina olímpica del club Sant Andreu de Barcelona
es va disputar la copa d’Espanya de clubs de
primera divisió, on, representant a la comunitat
valenciana, participaren els equips masculins del
FERCA de València i el Castàlia de Castelló.

El nedador Joan Ferran Barrachina, format al Club
Natació Benicarló, va tindre una gran actuació personal,
que li va donar molts punts al seu equip actual, el
FERCA , que va acabar en la quarta posició final.

L’altre equip valencià, el CASTÀLIA no va poder
mantindre la categoria enguany i va descendre a
segona divisió.

Barrachina, de 23 anys, va aconseguir les millors
marques de la seua carrera esportiva als 50 esquena
(mínima nacional absoluta), amb 28.03 E i als 100
esquena, amb 59.36 E. També va fer bones marques als
200 esquena i als 200 papallona.

El Benicarlando torna a assegurar-se el dret de
participar als propers nacionals absoluts d’enguany, on
està ja classificat, per 16ª vegada, als 50 i 200 esquena.

text i foto CNB
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Des d'aquesta setmana, fins al dia 29 de gener, el
camp de futbol Benedicto XIII de Peníscola acull el
Campus Solidari, que organitza la Penya Barça
Ciutat de Peníscola. 

Aquesta novena edició del campus de futbol formatiu
en el qual els monitors participen desinteressadament i
per una bona causa, es destina l'aportació de la
inscripció dels participants, que és de cinc euros, a la
Fundació de l'Hospital Infantil Sant Joan de Déu, per a
la recerca del càncer infantil. Amb el lliurament d'una
Polsera a cada xiquet, s'han recaptat 445 euros que van
directament al laboratori de recerca oncològica en
pediatria. Candela, la impulsora del projecte Polseres
Candela, ha acudit al Campus al costat de la directiva
de la penya i el director tècnic del mateix, Ángel "Pichi"

Alonso, juntament amb l'alcalde, Andrés Martínez, i la
regidora d'Esports, Raquel París, repartint les polseres
entre els futbolistes participants del campus solidari.

CAMPUS DE FUTBOL SOLIDARI A PENÍSCOLA A BENEFICI DE POLSERES CANDELA

text  VICENT FERRER
Carxofa: per a tots els que

han recuperat Benicarlàndia.
Està bé tornar a reviure el
parc infantil que, en el seu
moment, va representar una
excel·lent iniciativa de
diversió nadalenca per a
menuts, i no tan menuts, i
que enguany ha tornat a obrir
les seues portes. Allí és pot
trobar una mica de la història de les festes nadalenques del nostre poble.

Panissola 1: nominal, a l'anterior alcalde Marcelino Domingo, que tenia lligada, amb
terrenys i tot, l'Escola Oficial d'Idiomes i que, incomprensiblement, ara, amb diurnitat i
traïdoria, ens hem assabentat que anirà a parar al poble del costat. Ben lligat devia tenir...
els cordells de les sabates. Ni per a això... va servir!

Panissola 2: nominal, a l'alcaldessa Miralles, com a màxima responsable del nostre
consistori, que si no ho sabia malament, i si ho sabia pitjor, a l' haver permès aquesta fellonia
a la nostra ciutat. Simplement no té nom. I si damunt ho fan uns consellers de Política
Lingüística de la seua mateixa coalició, aleshores és per a sortir al carrer, amb valentia, a
denunciar-ho. I, si no rectifiquen, estripar el seu carnet del partit, maleint-los per la seua falta
de respecte a Benicarló.  

CARXOFA i PANISSOLA
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Tanquem l'any, i recordem, Maig del 2015. El
resultat de les eleccions municipals dóna un tomb
al govern municipal de Benicarló. Després de
diverses legislatures, el PSPV recupera contra tot
pronòstic el govern de la ciutat, amb Xaro Miralles
al capdavant de la llista. Cert és que li va fer falta el
suport de Compromís-ERPV. Ara, quan ja estem
quasi a meitat de la legislatura, ja es pot veure de
quin peu coixeja cadascun dels partits que formen
part del consistori, equip de govern i oposició. El
que aquesta setmana presenta La Veu per tancar
l'any és una mena de dissecció dels nostres
governants, feta des del punt de vista del sentir
quasi generalitzat dels ciutadans. Els més de 20
anys de La Veu ens dóna, per experiència, una
visió prou crítica sobre el que han estat tant les
accions de govern com les de l'oposició.

L'EQUIP DE GOVERN
Quatre partits polítics conformen l'equip de govern,

encara que en realitat, van ser dues les formacions
que van concórrer a les eleccions municipals. Xaro
Miralles sorprenia empatant a set regidors amb el
Partit Popular. Era, per tant, necessari pactar amb
l'altra força política d'esquerres que també ascendia
de forma espectacular: la coalició Compromís-
Esquerra Republicana del País Valencià. Els populars,
ni encara sumant el suport dels tres regidors de
Ciutadans, aconseguien mantenir la vara de
comandament. La nova era s'anunciava com la de la
transparència, amb la intenció de donar un gir en el

govern de la ciutat. Les finestres sempre obertes (de
dia i de nit), a l'ajuntament, així ho auguraven.
Després, la realitat, que en tots els llocs couen faves,
ens indicava que el nostre no anava a ser un govern
completament a l'ús.

Partint de la base de com de difícil pot ser governar
entre tres partits (quatre si tenim en compte que una
de les edils pertany a Iniciativa), Miralles se n'ha sortit
prou bé. Això si, s'ha hagut d'emprar a fons per a evitar
que, més d'una vegada, els seus regidors se'n sortiren
del solc.

Però anem per parts.  Efectivament, mal que li pese
a l'alcaldessa, dins de l'equip de govern hi ha quatre
maneres de governar. La dels socialistes, la de
Compromís, la d'Esquerra i la d'Iniciativa. Cadascun,
estirant cap al seu cau i alguns intentant fer campanya
abans d'hora en pro de la seua formació política. Tots
treballant en les diferents àrees que ostenten però
amb més d'una pota de la seua taula una mica coixa.
En la primera pota, els set edils socialistes quasi es pot
dir que van a una, situats sota l'ala de l'alcaldessa.
Així, tot i alguns avanços, seguim coixos en Turisme i
Comerç, una regidoria que en poques legislatures s'ha
destacat per liderar tots dos sectors sense avançar-ne
en cap. En aquesta, vídeos i més vídeos en un intent
de vendre les Falles, el comerç, les nostres platges…
i més recentment, la ruta dels pessebres, l'últim gran
“descobriment” de la regidora. Però en el nostre poble,
els comerços segueixen baixant la persiana per
sempre sense que hi haja substituts. I açò no s'ha
aconseguit arreglar. Bé, ni ara, ni abans. La Promoció
Econòmica segueix tant limitada com sempre i, com el
sector comerç, com hem dit, no arranca, acaba pagant

UN CAMÍ PLANER PER A L’ALCADESSA... PERÒ NO PER A BENICARLÓ
(tanquem l’any de govern)

textREDACCIÓ
Dissabte passat 23 es va disputar el Torneig de

Nadal 2017 en la seu del Club Ajedrez Benicarló, en
el qual van participar 38 jugadors que van mostrar
un altíssim nivell segons el rànquing inicial.

Després de set intenses rondes els guanyadors van
rebre els seus trofeus:

Categoria Absoluta
Campió Santi Añó amb 7 punts de 7 possibles.
Subcampió Ernest Albalat amb 6 punts de 7

possibles.
Tercer classificat Marc Lavernia amb 5,5 punts de 7

possibles.
Millor Soci Jorge Gutiérrez "Chapu", amb 5 punts de

7 possibles.

Categoria Sub-16

Campió Gerard Añó amb 5 punts de 7 possibles.
Subcampió Xavi Martínez amb 4,5 punts de 7

possibles.
Tercer classificat Pablo Iranzo amb 4 punts de 7

possibles.
Millor Soci Óscar González amb 4 punts de 7

possibles.

Categoria Sub12
Campiona Paula Añó amb 4 punts de 7 possibles.
Subcampió Manuel Fernández amb 4 punts de 7

possibles.
Millor Soci Martín Herrera amb 3 punts de 7

possibles.

Categoria Sub10
Campió Marc Caldés amb 4 punts de 7 possibles.
Subcampió Eric Segarra amb 3 punts de 7 possibles.
Millor Soci Jhostin Sánchez amb 3 punts de 7

possibles.

DISPUTAT EL TROFEU DE NADAL EN EL CLUB AJEDREZ BENICARLÓ

text BENICARLÓ�AL�DIA i foto CAB
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les conseqüències d'estar més apagada que un ciri en
dia de vent. L'aspecte econòmic  i esportiu van de la
mà. Sí, el mateix regidor serveix per dir-nos quan ens
costa un camp de gespa artificial, com, acte seguit, es
fica a jugar en ell. Resultat, cap de les dos àrees està
atesa com cal: els pressupostos inacabats, i les
subvencions esportives, pitjor que mai, tancant el 2017
i encara no s'haurà cobrat ni un euro del 2016. Resultat,
un departament d'hisenda amb dos interventors que va
cadascun a la seua, mentre esports, com non té un
control clar i específic, campa a la seua deixant-nos una
piscina que ningú controla i que cau a trossos.

L'altra pota, en el cas dels edils de Compromís,
Escudero i Bueno, el resultat de la seua gestió és
desigual. Sembla ser, almenys és la conclusió a la que
hem arribat,  que la primera compleix estrictament les
seues vuit hores de treball i, a partir d'aqueix moment,
desapareix. Ni una de més ni una de menys. Allò de la
vocació política popular... . Part de veritat han de portar
els rumors quan en els actes populars (inauguracions,
concerts, conferències), poques vegades se la veu.
Tampoc el d'atendre per telèfon a la premsa se li dóna
bé. De Ximo Bueno cal lamentar que no haja avançat
més en la gestió del Medi ambient, com s'esperava d'ell.
Pel que fa a la Policia Municipal, tot continua igual i no
s'han vist canvis substancials pel que fa a certes
actituds del seu cos i a la seua presència a peu de
carrer, que hauria de ser una prioritat. Al seu favor, que
és un dels més accessibles de l'equip de govern. 

ESQUERRA I INICIATIVA
La tercera pota, la d'Esquerra, Josep Barberà ha

seguit estirant el paper que ja va interpretar durant la
campanya electoral. Desaparegut en combat durant la
major part de la setmana, les seues absències se
supleixen pels seus comentaris a les xarxes socials,
eixes a les quals té bloquejats a la majoria de
periodistes d'aquest poble. Suposadament un dels
majors defensors de la llibertat d'expressió... ja veuen
quina paradoxa. Com li van retraure els edils del PP (en
una de les seues poques intervencions brillants
d'aquesta legislatura), només programa actes culturals
que s'apropen al seu tarannà. La resta, no existeixen
per a ell. Baixa la gestió cultural d'aquest municipi, que
no és per comparar,  però que ara veu com s'imposa
una marxa enrere que fa perillar el treball acumulat. Al
seu favor, la creació dels Premis Literaris Ciutat de
Benicarló. Un gran encert que no compensa les
pèrdues patides per l'àrea. 

I arribem a l'última pota d'aquest govern. Susana
Pérez va concórrer a través d'Iniciativa i ho ha fet saber
al llarg de tota la legislatura. Els rumors apunten al fet
que s'ha volgut desmarcar de la línia de govern per a
marcar una pròpia, que la identificaria com a
representant d'Iniciativa. Recurrents han sigut durant
aquest temps els rumors de dimissió o/i de substitució
pel següent integrant de la llista, abrigallats en la seua

falta de gestió en les àrees que ostenta. Ni joventut ni
Participació Ciutadana han vist grans avanços. En la
primera delegació, política continuista pel que fa a
anteriors legislatures, o siga poca cosa. En la segona,
la posada en marxa dels pressupostos participatius ha
sigut l'avanç més evident, malgrat alguns entrebancs
que asseguren li han arribat des del seu propi grup. Cal
reconèixer-li el valor de seguir treballant amb ganes
enmig d'aquest panorama, tot i que això no sembla
suficient. 

ELS POPULARS. ESTAN?
Empatats a regidors amb el PSPV va quedar el PP,

en un de les patacades electorals més sonades que es
recorden en els últims anys. Encapçalant la llista, Juan
Antonio Mañá, que ha estat quasi desaparegut tant en
la crítica com en les propostes, tot i que des del govern,
de vegades li ho posaven en safata. A l'inici de la
legislatura, quan encara l'edil José María Serrano no
havia accedit a la bancada de l'oposició, com s'ha dit,
no va ser capaç d'exercir en condicions com a portaveu
del seu grup. Intervencions (quan les hi havia) pobres i
quasi sense arguments, incapaços de justificar per
quina raó el seu partit l'havia triat per anar de cap de
llista. Una situació que van agrair els seu detractors dins
la seua casa. La resta d'edils tampoc són capaços de
justificar les dietes que cobren. Sembla que és més
important l'escut de Benicarló que el PGOU, per posar
només un exemple de la disparitat de defensa que es fa
en un o un altre debat. No hi ha oposició popular. Les
rodes de premsa per presentar... el que siga, han estat
quasi desaparegudes. Tan sols esporàdiques notes de
premsa en les quals es dediquen a fer un còpia i
enganxa dels arguments ja esgrimits en el ple, per ficar
un exemple. Ara per ara, les errades de l'equip de
govern, no tenen resposta per part dels populars,  sent
incapaços de traure-li rèdit polític. 

ve de la pàgina anterior

Sènior Primera Divisió Nacional
C.B. Jovens Almàssera 90, C.B. Benicarló 69
Derrota en un partit que ja es preveia difícil

davant un millorat Almàssera amb altes en l'equip
que es va presentar en la primera jornada a
Benicarló. Un partit molt igualat durant els primers
tres primers períodes en què es va arribar al final
del tercer amb un igualat 64-60. Però l'inici del
quart període va ser molt dolent atés que els
benicarlandos van encaixar un parcial de 15-0.
Amb 3 triples, i en 5 minuts, no van saber
reaccionar i van ser incapaços de tornar al partit.
Al final un 90-69, que almenys manté el básquet-
average favorable per si fos necessari. Els baixos
percentatges en els llançaments i en tir lliure, va
impedir competir en el partit. 

Ara un esperat descans que servirà per a veure
si es poden recuperar alguns dels jugadors
interiors lesionats.

Aleví Nivell 2
Aleví B 68, Ll'Alcora B C 43
Últim partit de la primera fase de la temporada amb

victòria contra l'últim classificat. Els benicarlandos van
començar el partit una mica despistats, permetent que
els visitants jugaren molt còmodes en atac. Després
d'un temps mort, van reaccionar i van augmentar la
intensitat en defensa. Durant tot el partit es va anar per
davant, guanyant així tots els quarts del partit, encara
que no amb amplis parcials.

Partit que ha servit per a donar minuts i confiança a
tots els jugadors.

Amb aquesta victòria, acaba la primera fase liderant
la classificació, amb nou victòries i una derrota. Ara toca
esperar per a saber quins seran els pròxims rivals en la
segona fase de la temporada.

Festa Pare Noel
Dijous passat els més xicotets del club van rebre una

visita molt especial. Pare Noel va fer un alt en la seua
atapeïda agenda per a passar una estona amb els més
xicotets del club. El Pare Noel va demostrar que és un
bon jugador de bàsquet i va tenir un detallet per a tots
els xiquets.

Tots els resultats:
Sènior Primera Nacional
C.B. Jovens Almàssera 90, C.B. Benicarló 69
Sènior Preferent:
C.B. Benicarló B 66, DM Actuacions de Barri del Crist

72
Júnior Preferent:
C.B. Benicarló 69, Jovens L'Eliana Rojo 64
Cadet nivell 2:
Tau Castelló B 54, C.B. Benicarló 44

Infantil nivell 2:
C.B. Gil Comes Vinaròs 31, C.B. Benicarló A 61
Aleví nivell 2:
CB Sumadd Bétera 24, C.B. Benicarló A 65
Aleví Nivell 2
Aleví B 68, L'Alcora BC. 43

ÚLTIMA JORNADA PER AL CLUB BÀSQUET BENICARLÓ ABANS D'ACABAR L'ANY

text VICENT�FERRER  foto CBB
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En això ens hem convertit lo papa i jo. En uns
marginats, uns captaires, uns paries de la societat
del poble que ens ha vist néixer. La dona que em va
portar al món, amb el seu silenci còmplice, ens ha
fet fora de casa amb la mateixa naturalitat amb que
llança els tàmpax o els profilàctics plens a les
escombraries. Per més que li hem suplicat, implorat
i ens hem humiliat, hem estat víctimes de la seua
indiferència i protagonistes principals del seu
menyspreu. Vam estar un parell de dies vivint a l’ull
de l’escala, havent de suportar les furibundes
mirades de la resta dels propietaris i la viltinença
dels nous residents de la que fins ara havia estat la
nostra llar. Això va ser possible perquè encara
teníem la clau de la porta de l’edifici. Allà fèiem la
vida, mentre que les nostres necessitats més
peremptòries eren ben rebudes per una cosa que es
diu pipican. Al tercer dia, i sense nosaltres saber-ho,
van canviar lo pany de la porta, amb la qual cosa
fins i tot els nostres veïns ens marginaven. Cada dia
més sols i abandonats per tots. Teníem clar que
sempre ens quedava l’opció del pis de Barna, però
volíem apurar totes  les possibilitats. 

Veiem que la gent del nostre poble en mirava com si
fóssim empestats, i hem anat criant dins de nosaltres
una mena de menyspreu cap als  nostres conciutadans.
Els hem anat retratant. A tots. Però també els he de dir,
distingits lectors, que encara ens queden un bon grapat
d’amics que no ens han deixat i que ens han ajudat
molt. Hem vist com gent que creiem amics ens han girat
l’esquena, mentre que d’altres ens han obert les portes
de casa seua. 

Però vet ací que, després de viure uns dies a una
caseta que ens va deixar un amic del papa allà per la
Tossa, van aparèixer per allà la mama, acompanyada
del seu amic. Va prendre la paraula ell. “Tengan ustedes
en cuenta, par de despojos humanos, que esta visita se
debe a la infinita bondad de la que ahora comparte
conmigo el lecho conyugal y que, aunque a ojos del
santísimo tenga la apariencia de una relación
concupiscente y lujuriosa, pronto va a dejar de serlo.
Esta santa mujer, ha accedido a acogerlos de nuevo en
nuestro hogar con una nimia condición. Si usted, señor
Peris -aunque tiene usted tanto de señor como un
servidor de vicetiple del Paralelo- accede a instar, junto
a su inmerecida para usted esposa, la nulidad canónica
de su nefasto y a todas luces equivocado matrimonio,
tendran tanto usted como su casquivano y zángano hijo,
acogimiento en nuestra santa casa.”

Lo papa i jo ens vam mirar i li vam demanar temps per
a decidir. “¿Qué tienen que hablar, piltrafas humanas,
esputos de viejo, heces diarréicas?¿No les parece

suficientemente generosa la oferta de esta pia mujer
con la que deseo convivir cristianamente y en la paz del
Señor? Queremos convertitr nuestro hogar en un
ejemplo de família cristiana y ésta es la mejor manera.
No vamos a aceptar un no por respuesta, ya se lo
advierto. Tienen dos minutos”.

L’amic de la mama no ens va deixar massa temps per
a pensar què volíem fer. En un moment vam decidir que
veníem la nostra dignitat i els nostres inalienables
principis morals per la comoditat d’una casa i un plat de
calent.  Sí, vam acceptar la sodomia de la submissió i el
papa, solemnement, va declarar que sí, que ja podíem
començar a instar la nul·litat canònica del seu matrimoni
amb el gran amor de la seua vida. De la mateixa manera
que un xai es dirigeix a l’escorxador sense saber lo seu
destí, lo papava decidir posar fi a quaranta anys de
matrimoni canònic. Han vist mai, distingits lectors,
aquella figureta d’un escolanet que porta a les mans una
guardiola per a que els fidels depositen la seua
almoina? Feia la mateixa cara.

Quan vàrem participar a la mama i al seu amic la
decisió presa, l’amic de la mama va dir “no esperaba
menos de un par de miserables como ustedes. Mañana
a las nueve en el despacho parroquial. Sea puntual”.

I van marxar sense acomiadar-se. 

MARGINATS

text VICENT�T. PERIS
CIUTADANS CONCILIADORS

Han fet del diàleg i el "bon rotllo" la seua bandera.
Però senyors, estan a l'oposició per fer alguna cosa
més. La formació taronja ha desembarcat per primera
vegada al saló de plens encapçalada per l'empresari
Benjamí Martí. 

Tres edils que ocupen els seus seients i que no
saben molt bé per on han d'anar. Com en el cas dels
populars, són incapaços de destapar, ni criticar la mala
gestió que haja pogut tenir l'equip de govern. Més aviat
al contrari. Les seues intervencions en els plens
municipals, les úniques en les quals escoltem la seua
veu perquè tampoc fan rodes de premsa, són per a
felicitar l'equip de govern per la seua gestió. Sí, han
llegit bé. Un partit en l'oposició que es dedica a felicitar
l'equip de govern, de forma reiterada. Un bon rotllo
impressionant, no? Però on està el seu treball per
Benicarló? O pretenen, com la seua veïna de
Peníscola, que els donen una regidoria en l'equip de
govern? Malament sembla que ho tindran en les
pròximes eleccions si segueixen per aqueix camí. Això
sí, descavalcat el PP del tema de la llengua, han agafat
el guant i han volgut crear zitzània  amb tema, amb el
seu benicarlando que, curiosament, les menys de les
vegades que l'utilitzen acaben canviant-lo pel castellà.

LA CONCLUSIÓ: UN CAMÍ PLANER PER A
MIRALLES

De tot allò exposat anteriorment, que no és ni més ni
menys que un resum del "sentir" d'una gran part dels
ciutadans, es poden traçar les línies generals del que
està sent aquesta legislatura. Una vara de
comandament portada amb fermesa per l'alcaldessa, a
la qual li han eixit uns quants fills díscols. Escudero,
Barberà i Pérez, van per lliure en un equip de govern
que, diríem, sembla compactat, i als que no li piula
ningú. Al contrari del que és habitual, el paper d'oposició
l'estan assumit els ciutadans que a través de les xarxes
socials s'han ficat com els portaveus de les mancances
del municipi. No s'ha sentit en el saló de plens que el
poble està brut, o les reclamacions per l'estat en les que
es trobaven els parcs municipals, ni la deixadesa
general de la piscina municipal, o que les subvencions
a les entitats arriben amb més d'un any de retard, o que
el pagament de les factures torna a endarrerir-se, o que
no es veu presència policial als carrers, o... per posar
només uns exemples. En canvi si es van escoltar les
reclamacions pel PGOU, curiosament, casualitat,
només les emeses pels veïns de la costa nord,
l'associació a la qual pertany el regidor Martí. I açò que
hi ha hagut prop de cinc-centes reclamacions al
document. Un camí planer per a l'alcaldessa, que
governa la ciutat tranquil·lament i sense haver de
preocupar-se pels focs de l'oposició. Perquè, ara per
ara, només espurnetes, atés que no n'han encès ni un
en tota la legislatura. Ni un.

ve de la pàgina anterior

EL CENTRE OCUPACIONAL EL MAESTRAT PARTICIPA EN UN PROGRAMA
DE RÀDIO AL COSTAT D'ALTRES ENTITATS SOCIALS DE LA COMARCA

Un usuari del Centre Ocupacional El Maestrat de
l’IVASS ha participat en un programa de Ràdio
Benicarló, al costat d’altres persones amb diversitat
funcional de la comarca per compartir amb la
ciutadania les seues experiències, vivències,
reivindicacions i il·lusions. 

Aquesta iniciativa s’emmarca en les Jornades
“Benicarló Ciutat de Valors”, que ha impulsat
l’Ajuntament amb les entitats socials. 

Miguel Ángel, usuari del Centre Ocupacional El
Maestrat, ha parlat de la seua experiència cada estiu
treballant a mitja jornada per a l’empresa de distribució
Shers, i que ha pogut compaginar amb la seua
assistència al centre ocupacional.

Des de fa gairebé una dècada, el C.O. El Maestrat de
l’IVASS en col·laboració amb el teixit empresarial de la
zona ve impulsant aquest tipus de modalitat d’inclusió
laboral, de la qual s’han beneficiat moltes de les
persones usuàries d’aquest recurs i que li va merèixer

el 2010 el Guardó Accord a la Responsabilitat Social
Corporativa a l’empresa Shers. 

Gràcies a aquest programa de ràdio, seran moltes
més les persones de la comarca que coneixeran
aquesta iniciativa i l’experiència pot servir d’estímul
perquè altres empreses s’animen a participar en el camí
de la inclusió laboral.

text i foto VICENT�FERRER
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Merescut reconeixement
per a l'Agrupació de
Restaurants de Benicarló,
que rebran la Carxofa d'Or
2017, en el simbòlic any en
què es compleixen 25 anys
de celebració de la Festa
de la Carxofa de Benicarló. 

“En un any tan especial
s'ha volgut que el guardó
sevisca d'homenatge a unes
persones que han treballat
molt perquè Benicarló i que
han fet de la festa un referent
gastronòmic”, va assegurar
l'alcaldessa del municipi,
Xaro Miralles. L'associació
agrupa un gran nombre de
restaurants de Benicarló i que des del naixement de la
Festa de la Carxofa han treballat per a promocionar el
producte estrella de l'horta benicarlanda. El regidor
d'Agricultura, Domingo Roca, ha destacat que «gràcies
al treball dels restaurants, la carxofa arriba a tota la gent
i és quan realment se li dóna tot el valor». Roca també
va aprofitar per a anunciar el nom de l'agricultor que
rebrà l'homenatge de Benicarló durant la Festa de la
Carxofa. Es tracta d'Antonio Llorach, «una persona que
s’ha dedicat tota la vida a la terra i que ha col·laborat
activament amb la Festa com a membre del Consell
Agrari, el Consell Regulador de la Denominació
d'Origen Carxofa de Benicarló i també la Cooperativa». 

La XXV Festa de la Carxofa començarà oficialment
l'11 de gener amb la Demostració de Pinxos de la
Carxofa. Després vindran les Jornades del Pinxo de la
Carxofa (del 12 al 28 de gener), la Volta a peu pels
Aljubs (14 de gener), el Art&Xoc (26 de gener), el sopar
de gala (26 de gener), la Fira de productes
gastronòmics de proximitat (27 de gener), la torrà
popular de carxofes (27 de gener) i la gran Demostració
Gastronòmica (28 de gener), que donarà pas a les
Jornades Gastronòmiques de la Carxofa (del 28 de
gener al 4 de març). A més, enguany també hi haurà un
torneig de billar, campionats de caça, handbol, escacs,
tennis taula i paddle, conferències, un taller per a
escolars a càrrec del Centre Integrat Públic de Formació
Professional (CIPFP), un homenatge als productors de
carxofes organitzat pel Consell Regulador, taller de balls
tradicionals valencians a càrrec de Fartabelitres, el V
Concurs de Cuina organitzat pel CIPFP i la Regata
Social Carxofa de Benicarló que, com cada any, tancarà
el programa d'actes.

LA DO CARXOFA I ELS RESTAURADORS 

El consell regulador de la DO Carxofa de
Benicarló va signar un conveni amb l'associació de
restauradors del municipi. L'objectiu, com va
explicar el seu president Paco Lluch, és “donar un
nou impuls als productes conreats en el nostre
territori, en particular la carxofa de Benicarló, i que
contribuirà a promocionar el turisme gastronòmic
de la nostra ciutat”. 

Es tracta d'una marca  que “creada i basada en els
valors de qualitat, cultura, tradició i innovació, impulsarà
els nostres productes i el nostre territori i té com a
objectiu facilitar el desenvolupament rural i la
sostenibilitat”. Cadascun dels establiments participants
lluirà un emblema distintiu a l'entrada. Paral·lelament,
en la web del producte “s'aniran posant receptes que els
restauradores elaboren amb les nostres carxofes”, va
explicar Lluch. La campanya s'engega coincidint amb
l'inici de l'etiquetatge del producte amb el segell de
qualitat i el president del CRDO va avançar que
“s'espera que tinguem una bona campanya, tenint en
compte que hi ha bones plantacions i temperatures
òptimes”. En el 2018 se celebrarà el 25 aniversari de la
festa de la carxofa i el 20 de la denominació d'origen. 

Manolo Rico, president de l'associació de
restauradores de Benicarló, va recordar que “els
agricultors són els principals protagonistes i el motor del
projecte, atès que es posa en marxa per a reconèixer el
seu treball i potenciar la seua diferenciació. Els
Restaurants som les veus autoritzades sobre la qualitat
dels productes. Treballem diàriament amb els productes
locals i de la comarca i contribuïm a la promoció i
comercialització d'aquests productes”.

RESTAURADORS DE LA CARXOFA, GUARDONATS

text NATÀLIA�SANZ

«Arriba el Nadal» diuen cofois a la portada i ho reblen
amb un entrayable «La Veu de Benicarló us desitja un
bon Nadal!» Com m'agradaria que m'agradara el Nadal!
Però no. Algú em va dir que si no m'agradaven aquestes
festes era perquè de menut no les havia viscut amb la
necessària intensitat familiar. Potser sí. De ben xiquet
recordo haver anat amb els pares a fer la nit de Nadal a
alguna sénia i dinar a casa amb una mica més de
vermut que un diumenge
normal el dia de la festa. Les
campanades de cap d'any, és
ben cert, ja ens agarraven a
tots al llit i els Reis, ho
confesso, sempre em van fer
més temor que gràcia. Per
tant, concloc que soc una
persona amb un trauma
infantil nadalenc. De més
grandet vaig continuar fent les
festes a sénies d'amics i com a
resultat general de la gatera
que garrava sense voler
durant anys no m'alçava mai
per dinar. Després va vindre
tot allò de sopar en família
(això del cunyadisme ja fa dies
que va, ja), de dinar en família,
d'atipar-se en general amb i de
la família. No em pareix gens
bé que s'encomane una
espècie d'esperit apardalat
que fa que tothom desitge (fins
i tot Borbonet a la tele) bones
festes i bon any nou. És clar
que vull que tothom tinga
bones festes, que no soc un
animalot, però els meus
desitjos van més enllà i vull que tinguen també bons
dies en general, no troba, senyora Garcia? 

He llegit amb entusiasme i plena identificació l'article
del seu col·laborador Guillem sobre els sopars
d'empresa de Nadal. Que bé que ho explica i quanta raó
que té! «El treballador feliç», hiperconnectat tot lo puto
dia a la faena a través del puto mòbil, ha d'anar al
currelo motivat a la recerca de la plenitud personal i els
companys i caps de la faena esdevenen com, ai, una
família més i ja se sap que el Nadal s'ha de celebrar en
família, tat? Jo també soc molt fan que es diu ara de
Paulo Coelho i les seues sentències d'autoajuda em
semblen imprescindibles per a ser un perfecte panollo:
«Cuando eres entusiasta sobre lo que haces, sientes

energía positiva. Es muy simple.» I tira, fot-li, que te'ls
posaries al llit i tot. 

A vore què diu l'editorial. Enginyosa la frase inicial, ho
reconec: «A Madrit ho anuncia «El Corte Inglés» i a
Benicarló «L'Estel del Collet»». No tinc molt clar que
«ho» siga el pronom adequat a l'oració, però s'entén bé.
Vaig a fer un buidatge de paraules: Nadal (quatre
vegades, jo en porto més en aquesta carta), sensació,
màgica, infància, pessebre, família, naixement d'un
xiquet, desitjar, goig, felicitat, perfums..., i la

imprescindible dosi de
«solidaritat» amb aquells que
passen «dificultats
econòmiques». Vostés són
l'esperit de Nadal clarament i
jo l'Ebenezer Scrooge
d'aquesta casa. Mire, sí que
per aquestes dates em faig
tots els anys una particular
festa a la qual la resta de la
família només es va unir una
vegada. Hi ha qui no pot
passar sense «¡Qué bello es
vivir!» i fotre's un fart de plorar,
però jo no concebo un Nadal
sense «Plácido», la pel·lícula
de Berlanga que millor descriu
l'esperit nadalenc amb el
«ponga un pobre en su mesa»
i les calamitats d'un dels
personatges per pagar la lletra
del seu «motocarro». En fi. 

Ja m'he baixat l'aplicació de
l'Ajuntament per queixar-me i
tindre l'agenda a mà. El que
més m'agrada és la foto que
l'acompanya; està feta de nit i

ja se sap que de noche todos los gatos son pardos i fins
i tot Benicarló pot paréixer Nova York. Bé, bé. 

Joan Heras ens parla de la prohibició del color groc
durant la campanya electoral de les passades eleccions
catalanes. Si don Ramón María del Valle Inclán
ressuscitara en catalana forma i escriguera un
esperpento sobre el tema, Luces de Bohemia semblaria
un conte infantil. Per cert, groc es veu que es van
quedar García Albiol i tots els que van anar de les
nostres comarques a fer d'interventors del PP (quin
sentit del ridícul més poc esmolat). 

I ja no li penso escriure més fins l'any que ve si Déu
vol. No? 

Senyora Garcia:
Això és el que vaig saber llegir en l’anterior número de la seua revista...

text EL LECTOR
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Del 22 de desembre al 7 de gener, es podran visitar
a Benicarló 22 pessebres particulars i un Pessebre
monumental a l'Edifici Gòtic. La Ruta dels Pessebres és
una iniciativa de la Regidoria de Turisme amb la
col·laboració de la Associació Betlemística del Baix
Maestrat. L'entitat que treballa des de fa molts anys per
a recuperar i reconèixer el treball de desenes d'artistes
i aficionats a l'art dels pessebres. Així ho ha reconegut
la regidora de Turisme, Rosana Marzá, que ha subratllat
que «aquesta ruta té l'objectiu de posar en valor una de
les particularitats de Nadal benicarlando, com és la
tradició dels pessebres. És una iniciativa que va en la
línia del Pla Estratègic de Turisme, de promocionar les
nostres singularitats i, a més, fer-ho de la mà dels seus
protagonistes». Per al regidor de Festes, Ilde Añó, «són
aquest tipus d'iniciatives les que hem de donar a
conèixer no sols entre els nostres veïns, sinó sobretot
de cara a l’exterior».

La Ruta estarà en marxa del 22 de desembre al 7 de gener,
en horari de 18.00 a 21.00 hores, excepte els dies 31 de
desembre i 5 de gener, per no solapar-se amb els actes previs
organitzats a la nit de finalització d'any i la Cavalcada dels
Reis respectivament. A través d'aquest recorregut, es podran
visitar 22 pessebres en diferents domicilis particulars de
Benicarló i un pessebre monumental que s'ha instal·lat en
l'Edifici Gòtic i que s'ha planificat com un projecte a llarg
termini. «El treball que veurem enguany -ha assenyalat el
president de l'associació, Ximo Sorlí, és només el principi del
que volem aconseguir en els pròxims anys, que és reconstruir
la primera alqueria musulmana de Benicarló, el nucli més
primitiu de la nostra ciutat». Sorlí, juntament amb Vicent Arnau

i Mariano Iborra, membres de l'associació, va explicar que en
aquesta primera fase s'ha reconstruït la zona de l'església de
Sant Bartomeu i el carrer Ample i que de cara a l'any que ve
emprendran la zona del carrer de Sant Joaquín i Sant Joan,
«fins que puguem mostrar com era l'origen més antic de
Benicarló». la reconstrucció s'ha fet sobre la base dels plànols
antics que es conserven d'aqueixa zona, que ha servit de
base per a extraure una escala que permeta la reconstrucció.
El naixement s'ha situat en la sénia de Pau, un emplaçament
ideat en l'obra de teatre “L’Estel del Collet, Nadal a Benicarló”,
que enguany ha complit vint anys. 

Acompanyant aquest pessebre monumental, s'exposa
també un conjunt de diorames elaborats al anys 60 pel pare
Gellida, un dels precursors de la tradició del betlenisme a
Benicarló, que l'Associació Betlemística ha recuperat, i que es
trobaven en molt males condicions. El pròxim dia 29, la
comissió de festes ha organitzat una ruta pels pessebres, que
anirà acompanyada de música.

BENICARLÓ RECUPERA LA TRADICIÓ DELS PESSEBRES

text NATÀLIA�SANZ  fotos JESÚS�MAESTRO

Els populars analitzen els beneficis turístics,
per a estudiants, treballadors i comerç en
triplicar-se les freqüències entre Vinaròs i
Castelló  

Barrachina: “La
labor dels alcaldes i
portaveus del PP
amb reunions
constants han
permès aconseguir
aquesta ampliació de
freqüències”

27 de desembre
2017.- L'aposta del
Govern central
multiplicarà per
quatre el nombre de
passatgers entre
Vinaròs i Castelló,
segons les previsions
que maneja el propi
Ministeri de Foment. L'empresa pública Renfe
preveu un augment de 752.000 usuaris a l'any
després de triplicar les freqüències de trens entre el
Maestrat i la Plana Alta enfront dels 197.000 usuaris
actuals pel que quasi un milió de passatgers usaran
aquesta línia. 

El president del Partit Popular a Castelló, Miguel
Barrachina, ha analitzat avui en una reunió amb
alcaldes i portaveus del Partit Popular l'impacte
positiu que va a haver des passen dels 4 als 12
trens que el Ministeri de Foment d'Íñigo de la Serna
ha engegat. “Ja va ser el PP qui va fer que es
passara de tres a quatre trens diaris i ara torna a ser
el PP qui aconsegueix passar de quatre a 12 trens”.
No en va, va a ser la línia que més cresca de tota
Espanya gràcies a l'aposta de De la Serna. 

Barrachina ha agraït “la tasca duta a terme pels
alcaldes i portaveus del Partit Popular ja que la
decisió de triplicar les freqüències ha sigut gràcies
a les reunions i treballs duts a terme pels alcaldes i
portaveus del PP en aquesta província”. De fet, el
també portaveu del Congrés dels Diputats ha estat
acompanyat avui pels alcaldes de Peníscola,
Oropesa, Alcalà i Benicàssim, així com per regidors
i representants de Vinaròs, Torreblanca o Benicarló. 

A més, des del PP han agraït al Ministre de
Foment la seua implicació ja que el Govern
d'Espanya va a assumir amb un cost 7,7 milions
d'euros aquesta ampliació “mentres l'esquerra es

limita a criticar i a vigilar, nosaltres actuem”. En
aquest sentit, cal recordar que i Consell de
Ministres ja ha aprovat la inclusió d'aquesta
ampliació i es va a procedir a l'adquisició de nous
combois i maquines de tren. 

Barrachina ha
destacat que triplicar
freqüències “va a
millorar la vida dels
estudiants del
Maestrat, dels
treballadors, va a
vertebrar la província
i va a permetre
impulsar el turisme o
l'intercanvi comercial
entre la capital i el
Maestrat”. 

Ja en l'última
legislatura en la qual
el PP va governar
Espanya es van
ampliar els trens amb
el Maestrat i a açò se

li sumen ara els vuit nous trens que connectaran
Castelló amb Vinaròs. “Gracies al Govern del PP es
compleix una altra petició d'aquesta petició i el que
hauria de fer l'oposició és col·laborar com fan els
governs autonòmics d'altres comunitats i tenir una
mica de decència després d'haver maltractat tant a
aquesta província”.

Cal recordar que el PSOE va eliminar l'AVE a
Castelló i obres com la N-232 i, a canvi, va apostar
per la ruïna del Castor que avui dia compta amb
diversos alts càrrecs socialistes imputats. Les xifres
són contundents i entre la passada legislatura i el
que va d'aquesta, el Govern del PP ha licitat més de
600 milions d'euros a través d'obres i
infraestructures útils per a Castelló. En primer lloc
els 83,3 milions d'euros destinats a la variant de la
N-340 entre Peníscola i Vinaròs l'obra de la qual es
va culminar el passat mandat i que ha suposat un
alleujament per al tràfic en la zona del Maestrat ja
que millora la fluïdesa i la seguretat de 18.000
vehicles diaris.

A açò se li uneix l'AVE a Castelló que amb una
inversió de 171 milions d'euros i que connecta
Castelló amb Madrid en dues hores i 20 minutos i
millora, a més, les freqüències. Així mateix, el
ministre De la Serna ha anunciat més d'1.000
milions per al corredor Mediterrani així com millores
en l'A7 o el començament de les obres de la N-232. 

L'APOSTA DEL GOVERN MULTIPLICARÀ PER QUATRE ELS
PASSATGERS DELS TRENS VINARÒS-CASTELLÓ
text  PP CASTELLÓ
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OPINIÓ

denuncien a la Junta electoral abans que ho lleven,
ho podreu vore amb el #NADALABENICARLÓ de
les festes de Benicarló. Nosaltres, com de les
eleccions no participem i no ho volem deixar passar,
publicarem la imatge que n’és testimoni visual. 

Ja se’ns ha tornar a escalfar la boca!
Ja ens tornem a quedar a les portes una altra

vegada. Com a aquell personatge de Kafka que
passa la vida davant les portes de la Llei esperant el
seu torn, sempre ens la fotem i damunt hem de
donar-los les gràcies. ¿Recordeu la quantitat de
vegades que en aquest mitjà s'ha publicat la famosa
reivindicació d’una Escola Oficial d'Idiomes per a la
ciutat i les promeses i fermances polítiques que
l’acompanyaven perquè ja s'hi estava treballant de
valent? No volíem caldo? Doncs, pren, dos tasses!
Ha arribat la notícia i resulta que ens la posaran al
poble del costat. Tant de temps dient la politiqueria
local que havia d'anar ací i a la primera de canvi
peguen volta a la truita. Mireu que vam sentir
vegades que havia de vindre ací, a casa nostra...
segur! Doncs, com sempre ens l'han fotuda i ben
fotuda. Ni populars, en el seu moment, ni
socialistes, ara, ni Compromís tampoc! I això que
ací governen l'alcaldessa socialista i Compromís...
com al govern de la Generalitat! Fotre tu! A vore, a
banda, de la cara que se’ns pot quedar a tots els
benicarlandos, de babaus, per les promeses que

ens van fer en el seu moment, el que haurien de fer
tots els nostres polítics locals seria dimitir per
incompetents i mentiders. O almenys tindre una
mica de dignitat i sortir a la palestra alçant el crit al
cel i posar a parir els seus companys de partit de
València per la pocavergonya que han demostrat.
Tots dos, els d'ací i els d'allà! Almenys així, tot i la
cara d'imbècils que ens han deixat, voríem que el
dret a picar de peus encara el tenim i que els de
casa, encara conserven una mica de dignitat
política. Fins que això no ho veiem se'n poden anar
tots a la merda. Ens engolirem les nostres paraules,
les últimes, si almenys un de tots surt a dir aquesta
boca és meua. Ah, i no ens serveix això de fer de
sucursal. A un poble que mata bous en plaça
encara! Aneu a cagar, va!

ve de la pàgina anterior

Mentre es paralitzava quasi per complet el
transport ferroviari al Mediterrani, els nostres
representants polítics es feien la foto a pocs
metres de les mateixes vies del tren. Per a Trens
Dignes al Maestrat i bona part dels nostres
ciutadans la esperança de solucionar-se aquest
problema amb els rodalies pareix esvair-se amb
el pas dels dies

Benicarló, 28 de desembre de 2017

“D’inadmissible, vergonyós i indignant” es
descriu per part de “Trens Dignes al Maestrat” la
situació que s’està donant aquests dies en el
transport ferroviari, on ahir per la vesprada un
cúmul de circumstàncies va provocar el caos de sud
a nord del Mediterrani.

La Plataforma ha explicat que durant la vesprada
d’ahir van ser molts els usuaris que, o bé es van
posar en contacte amb ells mitjançant els seus
canals de comunicació o van exposar les seues
queixes a les Xarxes Socials del que anava
succeint i com eren maltractats per Renfe, al no
rebre atenció alguna en retards que, fins i tot, algun
d’ells va superar les 5 hores.

La Plataforma ha pogut recollir desenes
d’incidències només en els trajectes que passen
per les nostres comarques. El dia 26 una avaria a la
maquinària del regional 18096 amb sortida a les
16.30 va provocar més de dues hores de retard. El
27 el regional 14018 amb eixida des de Tortosa a
les 6:35, arribava amb 30 minuts de retard a les
estacions de les nostres comarques.

Malauradament seria a partir del migdia quan la
situació encara va anar a pitjor. Una caiguda d’un
arbre a Mont-roig del Camp a causa del vent,
segons Renfe, provocava una avaria en la
instal·lació elèctrica provocant retards de fins a més
de 5 hores en el Talgo 463, 1142 o L’Euromed 1152.
“Ens han tingut més de 3 hores, al final ens han
transbordat en autocar, al tren hi viatjaven nadons,
però no s’han dignat a donar un got d’aigua o un
entrepà”, va comentar un usuari afectat. Per acabar
d’arrodonir la jornada, la línia C-6 de rodalies que
va en constants retards aquest Nadal, ha patit una
avaria a l’entrada de l’estació del nord de València
que ha causat la supressió de una trentena de trens
i ha augmentat els retards.

Per a la Plataforma el que ha acabat d’encendre
els ànims ha sigut l’acte celebrat a l’estació d’Alcalà
de Xivert organitzat per representants de diferents
municipis, alcaldes, regidors i el diputat Miguel
Barrachina, del Partit Popular que, lluny de resultar
aclaridor dels dubtes de l’anunci de l’augment de
trens, només ha servit per continuar posant-se
medalles i fer més postureig, mentre tenien una via
de tren a pocs metres fora de servei. “Haguera estat
bé”, assenyalen des de la Plataforma “que
hagueren donat algun tipus d’explicació del que
estava passant a la xarxa ferroviària i no quedar-se
allunyats d’una realitat paral·lela a la dels usuaris
de Renfe del dia d’avui i que aclariren els motius de
per què la posada en funcionament de les rodalies
al Maestrat ja no serà a la primavera sinó a l’estiu o
si les obres al corredor comprometran la posada en
funcionament del reclamat servei”.

“Des de Trens Dignes al Maestrat exigim
explicacions al Renfe, Adif i al Ministeri de Foment
pels fets d’avui i que donen resposta a les
necessitats de les moltíssimes famílies que en
aquestes dates tenen compromisos amb els seus
estimats, volen passar uns merescuts dies de
descans o per contra han d’anar a treballar. També
cal exigir responsabilitats. Són moltes les avaries i
les adversitats climatològiques no serveixen com
excusa. És una realitat que no es fa manteniment
suficient de la infraestructura, hi ha poca capacitat
de gestió de les incidències i el tractament de Renfe
cap als usuaris deixa molt que desitjar” han afegit.

“L’esperança i confiança per uns transports
dignes a les nostres comarques ha quedat molt
tocada ja que, per molts trens que posen, si el
servei no compleix uns mínims de qualitat i millora
notablement serà molt complicat que funcione en
perfectes condicions. Continuarem atents els
pròxims dies” han conclòs.

AL MAESTRAT ENS FAN LA INNOCENTADA TOTS ELS DIES DE L’ANY

text  TRENS DIGNES AL MAESTRAT
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EL BENICARLÓ UNDERGROUND

Prometre no fa mal de ventre
Els ha agafat fort als populars

això de prometre més i més trens
ací a ca nostra. La propaganda
entre notícies a la premsa i les
seues notes de premsa ja arriba
fins... I clar, qui tant tira fa dos caps,
però ja sabem que de prometre a
complir hi ha molt a dir..., i quan ho han d'aprovar
passa el que passa, que qui ho aprova són un
grapat de conills que han fet el cau allà al congrés
dels diputats a Madrid. I no ho diem en to pejoratiu,
ho diuen ells mateix en la seua nota de premsa, com
podeu vore perfectament: "El Conejo de Ministros

de España". Era l'últim que ens faltava per saber, la
Moncloa, un cau de conills! No, si qualsevol dia els
de la Warner porten Bugs Bunny, el pato Lucas i el
Porki Pig i amb els ministres... ja tenim la granja
muntada! Quines ganes de pegar a fugir!

Solidaritat ben entesa
Sense eixir d’aquest sembrat, hem vist una nota

de premsa del Partido segons la qual un centenar
de numeraris (hauríem pogut escriure «membres»
però, no ho sé xica, fa com mal a la vista...) d'ací de
les nostres comarques, se'n van anar a l'altra banda
del Sénia, "a reforçar amb la seua presència" la
infraestructura de la jornada electoral catalana. Sí,
senyor, com ha de ser. Pobrets meus, els catalans,
que segurament anaven escassos de personal,
després del 155, necessitaven l'ajuda dels militants
populars de otras comunidades, com van fer amb la
Policia Nacional davant de l’1-O... no fóra cas que

es descomptaren a l'hora de revisar
tots els vots. S'havia d'anar a ajudar
i es va anar. Cuando la indivisible
unidad de la nación española està
en juego es donde se ve el
compromiso con los que se sienten,
primero, españoles. El president
popular dels orelluts ho va dir ben
clar quan afirmava que "els llaços
que ens uneixen amb Catalunya

com a comunitat germana" els va motivar a
participar en aquest dia clau, "no solament per a
Catalunya, sinó per a tota Espanya", faltaria! I és
que els populars són uns incompresos al Principat...
com ho demostren els només quatre diputats que
han acabat aconseguint. No podem més que
admirar l'esperit solidari de l’a por ellos que
demostren amb eixos catalans que es volen
separar. I així els ho han pagat... votant el corassón
partío de C’s. El que hem de vore!

En procés... encara
De tota manera, per ser justos, val a dir que

Ciudadanos i Esquerra, ara de Benicarló, també hi
van acudir al recompte. Les xarxes socials en va
plenes de les seues fotos (els més discrets, els
benicarlandos del PP, que creiem no van anar). Si a
tots aquests voluntaris els afegim la més que
ampliada presència policial vinguda també de la
resta de llocs d‘Espanya a cubrir el evento podem

text LA COLLA DE TAFANERS

dir, sense por a errar, que l'equilibri territorial estava
més que garantit (els exiliats i engarjolats no
compten... per a res). Si amb algú ha de parlar
Mariano ha de ser... amb Arrimadas. I això que, per
vots, els de la independència, tant els de dreta com
els d’esquerra, n’han acabat traient poc més de
trenta mil més que l'1-O. Tot siga per l'equilibri
asimètric pel qual més de 2 milions de votants... no
compten.

Lo carrilet de Nadal
Ja ens han enviat la foto del primer tren del PP

que vindrà a suplir les carències de mobilitat de la
comarca. Com recordareu, va ser un anunci
nadalenc, i per això ens l'han preparat com un
comboi especial de sant Nicolau. I a més ens l'han
fet arribar amb felicitació inclosa. Val a dir que, fins
i tot, ha arribat abans de la data que ens l'havien
promés. L'únic que no tenim massa clar és si
l'ample de via que utilitza és homologable a
l'europeu o si ens passarà com quan Franco que
haurà de quedar-se a la frontera. Tot i així, com diu
el proverbi, és de ben parits ser agraïts, i com els
populars han fet honor a la seua paraula cal donar-
los l'enhorabona. De tota manera, potser es quede
una mica curt de vagons, però per començar... ja és
més que el que ara tenim. Això sí, vorem si quan
acaben les festes, el trenet encara continua rodant
o haurem de fer vindre el Pare Noel perquè hi pose
davant els rens! Ai, com ens volen els populars als
d'aquestes terres!

Renovació de mobiliari urbà 
Va, canviem de tema i anem al birlotxo o con de

senyalització policial del qual la setmana passada
vam parlar i que estava amarrat a un arbre al final
de la vorera on aparquen els cotxes al carrer de
l'emèrit Rei Joan Carles I. Doncs això, que com
anava de banda a banda, al final va acabant
desapareixent i va passar... el que havia de passar.

Que la gent va entropessar amb la vorera alçada
per les branques i va fer cap en terra. Mireu que ho
vam dir! Més d'un mes el birlotxo aquell anant de
banda a banda per senyalitzar no sé sap què i al
final, bac! Doncs ara han canviat aquell permòdol
per un parell de tanques, a vore si així no
entropessa ningú. Ara, mireu com l’han fixat. Xeic,
no hi ha una altra manera de fer les coses més
malament? El que cal és arreglar la vorera perquè
la gent no entropesse, veritat? Doncs, deixen de
sembrar més obstacles a la via pública i a vore si
fan el que han de fer. Segurament serà més ràpid i
ens estalviarem alguna que altra caiguda més! Però
com no ens faran cas, ara posem el comptador a
vore quant de temps tindrem les tanques allí
plantades.

Benicarló, més reivindicació.
I que reivindicatives que ens han sortit les dames

benicarlandes! Primer va ser l'alcaldessa a la Fira
de Sant Antoni amb el seu abric groc. I ara, tota la
dameria i Reina de les festes felicitant-nos les
festes vestides de Pare Noel... groc! Valentes, no?
La veritat és que fan gràcia totes de groc per
desitjar-nos bones festes (vosaltres, si no ho veieu
a l'edició digital de La Veu, ho veureu de color gris).
Clar, segur que ara diran que ha estat Barberà, que
com havia pintat de groc un grapat d'imatges a les
xarxes socials, també els havia pintat el vestit a les
dames. Per si els Ciudadano’s contraataquen i el

ve de la pàgina anterior
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això de prometre més i més trens
ací a ca nostra. La propaganda
entre notícies a la premsa i les
seues notes de premsa ja arriba
fins... I clar, qui tant tira fa dos caps,
però ja sabem que de prometre a
complir hi ha molt a dir..., i quan ho han d'aprovar
passa el que passa, que qui ho aprova són un
grapat de conills que han fet el cau allà al congrés
dels diputats a Madrid. I no ho diem en to pejoratiu,
ho diuen ells mateix en la seua nota de premsa, com
podeu vore perfectament: "El Conejo de Ministros

de España". Era l'últim que ens faltava per saber, la
Moncloa, un cau de conills! No, si qualsevol dia els
de la Warner porten Bugs Bunny, el pato Lucas i el
Porki Pig i amb els ministres... ja tenim la granja
muntada! Quines ganes de pegar a fugir!

Solidaritat ben entesa
Sense eixir d’aquest sembrat, hem vist una nota

de premsa del Partido segons la qual un centenar
de numeraris (hauríem pogut escriure «membres»
però, no ho sé xica, fa com mal a la vista...) d'ací de
les nostres comarques, se'n van anar a l'altra banda
del Sénia, "a reforçar amb la seua presència" la
infraestructura de la jornada electoral catalana. Sí,
senyor, com ha de ser. Pobrets meus, els catalans,
que segurament anaven escassos de personal,
després del 155, necessitaven l'ajuda dels militants
populars de otras comunidades, com van fer amb la
Policia Nacional davant de l’1-O... no fóra cas que

es descomptaren a l'hora de revisar
tots els vots. S'havia d'anar a ajudar
i es va anar. Cuando la indivisible
unidad de la nación española està
en juego es donde se ve el
compromiso con los que se sienten,
primero, españoles. El president
popular dels orelluts ho va dir ben
clar quan afirmava que "els llaços
que ens uneixen amb Catalunya

com a comunitat germana" els va motivar a
participar en aquest dia clau, "no solament per a
Catalunya, sinó per a tota Espanya", faltaria! I és
que els populars són uns incompresos al Principat...
com ho demostren els només quatre diputats que
han acabat aconseguint. No podem més que
admirar l'esperit solidari de l’a por ellos que
demostren amb eixos catalans que es volen
separar. I així els ho han pagat... votant el corassón
partío de C’s. El que hem de vore!

En procés... encara
De tota manera, per ser justos, val a dir que

Ciudadanos i Esquerra, ara de Benicarló, també hi
van acudir al recompte. Les xarxes socials en va
plenes de les seues fotos (els més discrets, els
benicarlandos del PP, que creiem no van anar). Si a
tots aquests voluntaris els afegim la més que
ampliada presència policial vinguda també de la
resta de llocs d‘Espanya a cubrir el evento podem
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dir, sense por a errar, que l'equilibri territorial estava
més que garantit (els exiliats i engarjolats no
compten... per a res). Si amb algú ha de parlar
Mariano ha de ser... amb Arrimadas. I això que, per
vots, els de la independència, tant els de dreta com
els d’esquerra, n’han acabat traient poc més de
trenta mil més que l'1-O. Tot siga per l'equilibri
asimètric pel qual més de 2 milions de votants... no
compten.

Lo carrilet de Nadal
Ja ens han enviat la foto del primer tren del PP

que vindrà a suplir les carències de mobilitat de la
comarca. Com recordareu, va ser un anunci
nadalenc, i per això ens l'han preparat com un
comboi especial de sant Nicolau. I a més ens l'han
fet arribar amb felicitació inclosa. Val a dir que, fins
i tot, ha arribat abans de la data que ens l'havien
promés. L'únic que no tenim massa clar és si
l'ample de via que utilitza és homologable a
l'europeu o si ens passarà com quan Franco que
haurà de quedar-se a la frontera. Tot i així, com diu
el proverbi, és de ben parits ser agraïts, i com els
populars han fet honor a la seua paraula cal donar-
los l'enhorabona. De tota manera, potser es quede
una mica curt de vagons, però per començar... ja és
més que el que ara tenim. Això sí, vorem si quan
acaben les festes, el trenet encara continua rodant
o haurem de fer vindre el Pare Noel perquè hi pose
davant els rens! Ai, com ens volen els populars als
d'aquestes terres!

Renovació de mobiliari urbà 
Va, canviem de tema i anem al birlotxo o con de

senyalització policial del qual la setmana passada
vam parlar i que estava amarrat a un arbre al final
de la vorera on aparquen els cotxes al carrer de
l'emèrit Rei Joan Carles I. Doncs això, que com
anava de banda a banda, al final va acabant
desapareixent i va passar... el que havia de passar.

Que la gent va entropessar amb la vorera alçada
per les branques i va fer cap en terra. Mireu que ho
vam dir! Més d'un mes el birlotxo aquell anant de
banda a banda per senyalitzar no sé sap què i al
final, bac! Doncs ara han canviat aquell permòdol
per un parell de tanques, a vore si així no
entropessa ningú. Ara, mireu com l’han fixat. Xeic,
no hi ha una altra manera de fer les coses més
malament? El que cal és arreglar la vorera perquè
la gent no entropesse, veritat? Doncs, deixen de
sembrar més obstacles a la via pública i a vore si
fan el que han de fer. Segurament serà més ràpid i
ens estalviarem alguna que altra caiguda més! Però
com no ens faran cas, ara posem el comptador a
vore quant de temps tindrem les tanques allí
plantades.

Benicarló, més reivindicació.
I que reivindicatives que ens han sortit les dames

benicarlandes! Primer va ser l'alcaldessa a la Fira
de Sant Antoni amb el seu abric groc. I ara, tota la
dameria i Reina de les festes felicitant-nos les
festes vestides de Pare Noel... groc! Valentes, no?
La veritat és que fan gràcia totes de groc per
desitjar-nos bones festes (vosaltres, si no ho veieu
a l'edició digital de La Veu, ho veureu de color gris).
Clar, segur que ara diran que ha estat Barberà, que
com havia pintat de groc un grapat d'imatges a les
xarxes socials, també els havia pintat el vestit a les
dames. Per si els Ciudadano’s contraataquen i el

ve de la pàgina anterior
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denuncien a la Junta electoral abans que ho lleven,
ho podreu vore amb el #NADALABENICARLÓ de
les festes de Benicarló. Nosaltres, com de les
eleccions no participem i no ho volem deixar passar,
publicarem la imatge que n’és testimoni visual. 

Ja se’ns ha tornar a escalfar la boca!
Ja ens tornem a quedar a les portes una altra

vegada. Com a aquell personatge de Kafka que
passa la vida davant les portes de la Llei esperant el
seu torn, sempre ens la fotem i damunt hem de
donar-los les gràcies. ¿Recordeu la quantitat de
vegades que en aquest mitjà s'ha publicat la famosa
reivindicació d’una Escola Oficial d'Idiomes per a la
ciutat i les promeses i fermances polítiques que
l’acompanyaven perquè ja s'hi estava treballant de
valent? No volíem caldo? Doncs, pren, dos tasses!
Ha arribat la notícia i resulta que ens la posaran al
poble del costat. Tant de temps dient la politiqueria
local que havia d'anar ací i a la primera de canvi
peguen volta a la truita. Mireu que vam sentir
vegades que havia de vindre ací, a casa nostra...
segur! Doncs, com sempre ens l'han fotuda i ben
fotuda. Ni populars, en el seu moment, ni
socialistes, ara, ni Compromís tampoc! I això que
ací governen l'alcaldessa socialista i Compromís...
com al govern de la Generalitat! Fotre tu! A vore, a
banda, de la cara que se’ns pot quedar a tots els
benicarlandos, de babaus, per les promeses que

ens van fer en el seu moment, el que haurien de fer
tots els nostres polítics locals seria dimitir per
incompetents i mentiders. O almenys tindre una
mica de dignitat i sortir a la palestra alçant el crit al
cel i posar a parir els seus companys de partit de
València per la pocavergonya que han demostrat.
Tots dos, els d'ací i els d'allà! Almenys així, tot i la
cara d'imbècils que ens han deixat, voríem que el
dret a picar de peus encara el tenim i que els de
casa, encara conserven una mica de dignitat
política. Fins que això no ho veiem se'n poden anar
tots a la merda. Ens engolirem les nostres paraules,
les últimes, si almenys un de tots surt a dir aquesta
boca és meua. Ah, i no ens serveix això de fer de
sucursal. A un poble que mata bous en plaça
encara! Aneu a cagar, va!

ve de la pàgina anterior

Mentre es paralitzava quasi per complet el
transport ferroviari al Mediterrani, els nostres
representants polítics es feien la foto a pocs
metres de les mateixes vies del tren. Per a Trens
Dignes al Maestrat i bona part dels nostres
ciutadans la esperança de solucionar-se aquest
problema amb els rodalies pareix esvair-se amb
el pas dels dies

Benicarló, 28 de desembre de 2017

“D’inadmissible, vergonyós i indignant” es
descriu per part de “Trens Dignes al Maestrat” la
situació que s’està donant aquests dies en el
transport ferroviari, on ahir per la vesprada un
cúmul de circumstàncies va provocar el caos de sud
a nord del Mediterrani.

La Plataforma ha explicat que durant la vesprada
d’ahir van ser molts els usuaris que, o bé es van
posar en contacte amb ells mitjançant els seus
canals de comunicació o van exposar les seues
queixes a les Xarxes Socials del que anava
succeint i com eren maltractats per Renfe, al no
rebre atenció alguna en retards que, fins i tot, algun
d’ells va superar les 5 hores.

La Plataforma ha pogut recollir desenes
d’incidències només en els trajectes que passen
per les nostres comarques. El dia 26 una avaria a la
maquinària del regional 18096 amb sortida a les
16.30 va provocar més de dues hores de retard. El
27 el regional 14018 amb eixida des de Tortosa a
les 6:35, arribava amb 30 minuts de retard a les
estacions de les nostres comarques.

Malauradament seria a partir del migdia quan la
situació encara va anar a pitjor. Una caiguda d’un
arbre a Mont-roig del Camp a causa del vent,
segons Renfe, provocava una avaria en la
instal·lació elèctrica provocant retards de fins a més
de 5 hores en el Talgo 463, 1142 o L’Euromed 1152.
“Ens han tingut més de 3 hores, al final ens han
transbordat en autocar, al tren hi viatjaven nadons,
però no s’han dignat a donar un got d’aigua o un
entrepà”, va comentar un usuari afectat. Per acabar
d’arrodonir la jornada, la línia C-6 de rodalies que
va en constants retards aquest Nadal, ha patit una
avaria a l’entrada de l’estació del nord de València
que ha causat la supressió de una trentena de trens
i ha augmentat els retards.

Per a la Plataforma el que ha acabat d’encendre
els ànims ha sigut l’acte celebrat a l’estació d’Alcalà
de Xivert organitzat per representants de diferents
municipis, alcaldes, regidors i el diputat Miguel
Barrachina, del Partit Popular que, lluny de resultar
aclaridor dels dubtes de l’anunci de l’augment de
trens, només ha servit per continuar posant-se
medalles i fer més postureig, mentre tenien una via
de tren a pocs metres fora de servei. “Haguera estat
bé”, assenyalen des de la Plataforma “que
hagueren donat algun tipus d’explicació del que
estava passant a la xarxa ferroviària i no quedar-se
allunyats d’una realitat paral·lela a la dels usuaris
de Renfe del dia d’avui i que aclariren els motius de
per què la posada en funcionament de les rodalies
al Maestrat ja no serà a la primavera sinó a l’estiu o
si les obres al corredor comprometran la posada en
funcionament del reclamat servei”.

“Des de Trens Dignes al Maestrat exigim
explicacions al Renfe, Adif i al Ministeri de Foment
pels fets d’avui i que donen resposta a les
necessitats de les moltíssimes famílies que en
aquestes dates tenen compromisos amb els seus
estimats, volen passar uns merescuts dies de
descans o per contra han d’anar a treballar. També
cal exigir responsabilitats. Són moltes les avaries i
les adversitats climatològiques no serveixen com
excusa. És una realitat que no es fa manteniment
suficient de la infraestructura, hi ha poca capacitat
de gestió de les incidències i el tractament de Renfe
cap als usuaris deixa molt que desitjar” han afegit.

“L’esperança i confiança per uns transports
dignes a les nostres comarques ha quedat molt
tocada ja que, per molts trens que posen, si el
servei no compleix uns mínims de qualitat i millora
notablement serà molt complicat que funcione en
perfectes condicions. Continuarem atents els
pròxims dies” han conclòs.

AL MAESTRAT ENS FAN LA INNOCENTADA TOTS ELS DIES DE L’ANY

text  TRENS DIGNES AL MAESTRAT
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EL DEBAT

Del 22 de desembre al 7 de gener, es podran visitar
a Benicarló 22 pessebres particulars i un Pessebre
monumental a l'Edifici Gòtic. La Ruta dels Pessebres és
una iniciativa de la Regidoria de Turisme amb la
col·laboració de la Associació Betlemística del Baix
Maestrat. L'entitat que treballa des de fa molts anys per
a recuperar i reconèixer el treball de desenes d'artistes
i aficionats a l'art dels pessebres. Així ho ha reconegut
la regidora de Turisme, Rosana Marzá, que ha subratllat
que «aquesta ruta té l'objectiu de posar en valor una de
les particularitats de Nadal benicarlando, com és la
tradició dels pessebres. És una iniciativa que va en la
línia del Pla Estratègic de Turisme, de promocionar les
nostres singularitats i, a més, fer-ho de la mà dels seus
protagonistes». Per al regidor de Festes, Ilde Añó, «són
aquest tipus d'iniciatives les que hem de donar a
conèixer no sols entre els nostres veïns, sinó sobretot
de cara a l’exterior».

La Ruta estarà en marxa del 22 de desembre al 7 de gener,
en horari de 18.00 a 21.00 hores, excepte els dies 31 de
desembre i 5 de gener, per no solapar-se amb els actes previs
organitzats a la nit de finalització d'any i la Cavalcada dels
Reis respectivament. A través d'aquest recorregut, es podran
visitar 22 pessebres en diferents domicilis particulars de
Benicarló i un pessebre monumental que s'ha instal·lat en
l'Edifici Gòtic i que s'ha planificat com un projecte a llarg
termini. «El treball que veurem enguany -ha assenyalat el
president de l'associació, Ximo Sorlí, és només el principi del
que volem aconseguir en els pròxims anys, que és reconstruir
la primera alqueria musulmana de Benicarló, el nucli més
primitiu de la nostra ciutat». Sorlí, juntament amb Vicent Arnau

i Mariano Iborra, membres de l'associació, va explicar que en
aquesta primera fase s'ha reconstruït la zona de l'església de
Sant Bartomeu i el carrer Ample i que de cara a l'any que ve
emprendran la zona del carrer de Sant Joaquín i Sant Joan,
«fins que puguem mostrar com era l'origen més antic de
Benicarló». la reconstrucció s'ha fet sobre la base dels plànols
antics que es conserven d'aqueixa zona, que ha servit de
base per a extraure una escala que permeta la reconstrucció.
El naixement s'ha situat en la sénia de Pau, un emplaçament
ideat en l'obra de teatre “L’Estel del Collet, Nadal a Benicarló”,
que enguany ha complit vint anys. 

Acompanyant aquest pessebre monumental, s'exposa
també un conjunt de diorames elaborats al anys 60 pel pare
Gellida, un dels precursors de la tradició del betlenisme a
Benicarló, que l'Associació Betlemística ha recuperat, i que es
trobaven en molt males condicions. El pròxim dia 29, la
comissió de festes ha organitzat una ruta pels pessebres, que
anirà acompanyada de música.

BENICARLÓ RECUPERA LA TRADICIÓ DELS PESSEBRES

text NATÀLIA�SANZ  fotos JESÚS�MAESTRO

Els populars analitzen els beneficis turístics,
per a estudiants, treballadors i comerç en
triplicar-se les freqüències entre Vinaròs i
Castelló  

Barrachina: “La
labor dels alcaldes i
portaveus del PP
amb reunions
constants han
permès aconseguir
aquesta ampliació de
freqüències”

27 de desembre
2017.- L'aposta del
Govern central
multiplicarà per
quatre el nombre de
passatgers entre
Vinaròs i Castelló,
segons les previsions
que maneja el propi
Ministeri de Foment. L'empresa pública Renfe
preveu un augment de 752.000 usuaris a l'any
després de triplicar les freqüències de trens entre el
Maestrat i la Plana Alta enfront dels 197.000 usuaris
actuals pel que quasi un milió de passatgers usaran
aquesta línia. 

El president del Partit Popular a Castelló, Miguel
Barrachina, ha analitzat avui en una reunió amb
alcaldes i portaveus del Partit Popular l'impacte
positiu que va a haver des passen dels 4 als 12
trens que el Ministeri de Foment d'Íñigo de la Serna
ha engegat. “Ja va ser el PP qui va fer que es
passara de tres a quatre trens diaris i ara torna a ser
el PP qui aconsegueix passar de quatre a 12 trens”.
No en va, va a ser la línia que més cresca de tota
Espanya gràcies a l'aposta de De la Serna. 

Barrachina ha agraït “la tasca duta a terme pels
alcaldes i portaveus del Partit Popular ja que la
decisió de triplicar les freqüències ha sigut gràcies
a les reunions i treballs duts a terme pels alcaldes i
portaveus del PP en aquesta província”. De fet, el
també portaveu del Congrés dels Diputats ha estat
acompanyat avui pels alcaldes de Peníscola,
Oropesa, Alcalà i Benicàssim, així com per regidors
i representants de Vinaròs, Torreblanca o Benicarló. 

A més, des del PP han agraït al Ministre de
Foment la seua implicació ja que el Govern
d'Espanya va a assumir amb un cost 7,7 milions
d'euros aquesta ampliació “mentres l'esquerra es

limita a criticar i a vigilar, nosaltres actuem”. En
aquest sentit, cal recordar que i Consell de
Ministres ja ha aprovat la inclusió d'aquesta
ampliació i es va a procedir a l'adquisició de nous
combois i maquines de tren. 

Barrachina ha
destacat que triplicar
freqüències “va a
millorar la vida dels
estudiants del
Maestrat, dels
treballadors, va a
vertebrar la província
i va a permetre
impulsar el turisme o
l'intercanvi comercial
entre la capital i el
Maestrat”. 

Ja en l'última
legislatura en la qual
el PP va governar
Espanya es van
ampliar els trens amb
el Maestrat i a açò se

li sumen ara els vuit nous trens que connectaran
Castelló amb Vinaròs. “Gracies al Govern del PP es
compleix una altra petició d'aquesta petició i el que
hauria de fer l'oposició és col·laborar com fan els
governs autonòmics d'altres comunitats i tenir una
mica de decència després d'haver maltractat tant a
aquesta província”.

Cal recordar que el PSOE va eliminar l'AVE a
Castelló i obres com la N-232 i, a canvi, va apostar
per la ruïna del Castor que avui dia compta amb
diversos alts càrrecs socialistes imputats. Les xifres
són contundents i entre la passada legislatura i el
que va d'aquesta, el Govern del PP ha licitat més de
600 milions d'euros a través d'obres i
infraestructures útils per a Castelló. En primer lloc
els 83,3 milions d'euros destinats a la variant de la
N-340 entre Peníscola i Vinaròs l'obra de la qual es
va culminar el passat mandat i que ha suposat un
alleujament per al tràfic en la zona del Maestrat ja
que millora la fluïdesa i la seguretat de 18.000
vehicles diaris.

A açò se li uneix l'AVE a Castelló que amb una
inversió de 171 milions d'euros i que connecta
Castelló amb Madrid en dues hores i 20 minutos i
millora, a més, les freqüències. Així mateix, el
ministre De la Serna ha anunciat més d'1.000
milions per al corredor Mediterrani així com millores
en l'A7 o el començament de les obres de la N-232. 

L'APOSTA DEL GOVERN MULTIPLICARÀ PER QUATRE ELS
PASSATGERS DELS TRENS VINARÒS-CASTELLÓ
text  PP CASTELLÓ
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Merescut reconeixement
per a l'Agrupació de
Restaurants de Benicarló,
que rebran la Carxofa d'Or
2017, en el simbòlic any en
què es compleixen 25 anys
de celebració de la Festa
de la Carxofa de Benicarló. 

“En un any tan especial
s'ha volgut que el guardó
sevisca d'homenatge a unes
persones que han treballat
molt perquè Benicarló i que
han fet de la festa un referent
gastronòmic”, va assegurar
l'alcaldessa del municipi,
Xaro Miralles. L'associació
agrupa un gran nombre de
restaurants de Benicarló i que des del naixement de la
Festa de la Carxofa han treballat per a promocionar el
producte estrella de l'horta benicarlanda. El regidor
d'Agricultura, Domingo Roca, ha destacat que «gràcies
al treball dels restaurants, la carxofa arriba a tota la gent
i és quan realment se li dóna tot el valor». Roca també
va aprofitar per a anunciar el nom de l'agricultor que
rebrà l'homenatge de Benicarló durant la Festa de la
Carxofa. Es tracta d'Antonio Llorach, «una persona que
s’ha dedicat tota la vida a la terra i que ha col·laborat
activament amb la Festa com a membre del Consell
Agrari, el Consell Regulador de la Denominació
d'Origen Carxofa de Benicarló i també la Cooperativa». 

La XXV Festa de la Carxofa començarà oficialment
l'11 de gener amb la Demostració de Pinxos de la
Carxofa. Després vindran les Jornades del Pinxo de la
Carxofa (del 12 al 28 de gener), la Volta a peu pels
Aljubs (14 de gener), el Art&Xoc (26 de gener), el sopar
de gala (26 de gener), la Fira de productes
gastronòmics de proximitat (27 de gener), la torrà
popular de carxofes (27 de gener) i la gran Demostració
Gastronòmica (28 de gener), que donarà pas a les
Jornades Gastronòmiques de la Carxofa (del 28 de
gener al 4 de març). A més, enguany també hi haurà un
torneig de billar, campionats de caça, handbol, escacs,
tennis taula i paddle, conferències, un taller per a
escolars a càrrec del Centre Integrat Públic de Formació
Professional (CIPFP), un homenatge als productors de
carxofes organitzat pel Consell Regulador, taller de balls
tradicionals valencians a càrrec de Fartabelitres, el V
Concurs de Cuina organitzat pel CIPFP i la Regata
Social Carxofa de Benicarló que, com cada any, tancarà
el programa d'actes.

LA DO CARXOFA I ELS RESTAURADORS 

El consell regulador de la DO Carxofa de
Benicarló va signar un conveni amb l'associació de
restauradors del municipi. L'objectiu, com va
explicar el seu president Paco Lluch, és “donar un
nou impuls als productes conreats en el nostre
territori, en particular la carxofa de Benicarló, i que
contribuirà a promocionar el turisme gastronòmic
de la nostra ciutat”. 

Es tracta d'una marca  que “creada i basada en els
valors de qualitat, cultura, tradició i innovació, impulsarà
els nostres productes i el nostre territori i té com a
objectiu facilitar el desenvolupament rural i la
sostenibilitat”. Cadascun dels establiments participants
lluirà un emblema distintiu a l'entrada. Paral·lelament,
en la web del producte “s'aniran posant receptes que els
restauradores elaboren amb les nostres carxofes”, va
explicar Lluch. La campanya s'engega coincidint amb
l'inici de l'etiquetatge del producte amb el segell de
qualitat i el president del CRDO va avançar que
“s'espera que tinguem una bona campanya, tenint en
compte que hi ha bones plantacions i temperatures
òptimes”. En el 2018 se celebrarà el 25 aniversari de la
festa de la carxofa i el 20 de la denominació d'origen. 

Manolo Rico, president de l'associació de
restauradores de Benicarló, va recordar que “els
agricultors són els principals protagonistes i el motor del
projecte, atès que es posa en marxa per a reconèixer el
seu treball i potenciar la seua diferenciació. Els
Restaurants som les veus autoritzades sobre la qualitat
dels productes. Treballem diàriament amb els productes
locals i de la comarca i contribuïm a la promoció i
comercialització d'aquests productes”.

RESTAURADORS DE LA CARXOFA, GUARDONATS

text NATÀLIA�SANZ

«Arriba el Nadal» diuen cofois a la portada i ho reblen
amb un entrayable «La Veu de Benicarló us desitja un
bon Nadal!» Com m'agradaria que m'agradara el Nadal!
Però no. Algú em va dir que si no m'agradaven aquestes
festes era perquè de menut no les havia viscut amb la
necessària intensitat familiar. Potser sí. De ben xiquet
recordo haver anat amb els pares a fer la nit de Nadal a
alguna sénia i dinar a casa amb una mica més de
vermut que un diumenge
normal el dia de la festa. Les
campanades de cap d'any, és
ben cert, ja ens agarraven a
tots al llit i els Reis, ho
confesso, sempre em van fer
més temor que gràcia. Per
tant, concloc que soc una
persona amb un trauma
infantil nadalenc. De més
grandet vaig continuar fent les
festes a sénies d'amics i com a
resultat general de la gatera
que garrava sense voler
durant anys no m'alçava mai
per dinar. Després va vindre
tot allò de sopar en família
(això del cunyadisme ja fa dies
que va, ja), de dinar en família,
d'atipar-se en general amb i de
la família. No em pareix gens
bé que s'encomane una
espècie d'esperit apardalat
que fa que tothom desitge (fins
i tot Borbonet a la tele) bones
festes i bon any nou. És clar
que vull que tothom tinga
bones festes, que no soc un
animalot, però els meus
desitjos van més enllà i vull que tinguen també bons
dies en general, no troba, senyora Garcia? 

He llegit amb entusiasme i plena identificació l'article
del seu col·laborador Guillem sobre els sopars
d'empresa de Nadal. Que bé que ho explica i quanta raó
que té! «El treballador feliç», hiperconnectat tot lo puto
dia a la faena a través del puto mòbil, ha d'anar al
currelo motivat a la recerca de la plenitud personal i els
companys i caps de la faena esdevenen com, ai, una
família més i ja se sap que el Nadal s'ha de celebrar en
família, tat? Jo també soc molt fan que es diu ara de
Paulo Coelho i les seues sentències d'autoajuda em
semblen imprescindibles per a ser un perfecte panollo:
«Cuando eres entusiasta sobre lo que haces, sientes

energía positiva. Es muy simple.» I tira, fot-li, que te'ls
posaries al llit i tot. 

A vore què diu l'editorial. Enginyosa la frase inicial, ho
reconec: «A Madrit ho anuncia «El Corte Inglés» i a
Benicarló «L'Estel del Collet»». No tinc molt clar que
«ho» siga el pronom adequat a l'oració, però s'entén bé.
Vaig a fer un buidatge de paraules: Nadal (quatre
vegades, jo en porto més en aquesta carta), sensació,
màgica, infància, pessebre, família, naixement d'un
xiquet, desitjar, goig, felicitat, perfums..., i la

imprescindible dosi de
«solidaritat» amb aquells que
passen «dificultats
econòmiques». Vostés són
l'esperit de Nadal clarament i
jo l'Ebenezer Scrooge
d'aquesta casa. Mire, sí que
per aquestes dates em faig
tots els anys una particular
festa a la qual la resta de la
família només es va unir una
vegada. Hi ha qui no pot
passar sense «¡Qué bello es
vivir!» i fotre's un fart de plorar,
però jo no concebo un Nadal
sense «Plácido», la pel·lícula
de Berlanga que millor descriu
l'esperit nadalenc amb el
«ponga un pobre en su mesa»
i les calamitats d'un dels
personatges per pagar la lletra
del seu «motocarro». En fi. 

Ja m'he baixat l'aplicació de
l'Ajuntament per queixar-me i
tindre l'agenda a mà. El que
més m'agrada és la foto que
l'acompanya; està feta de nit i

ja se sap que de noche todos los gatos son pardos i fins
i tot Benicarló pot paréixer Nova York. Bé, bé. 

Joan Heras ens parla de la prohibició del color groc
durant la campanya electoral de les passades eleccions
catalanes. Si don Ramón María del Valle Inclán
ressuscitara en catalana forma i escriguera un
esperpento sobre el tema, Luces de Bohemia semblaria
un conte infantil. Per cert, groc es veu que es van
quedar García Albiol i tots els que van anar de les
nostres comarques a fer d'interventors del PP (quin
sentit del ridícul més poc esmolat). 

I ja no li penso escriure més fins l'any que ve si Déu
vol. No? 

Senyora Garcia:
Això és el que vaig saber llegir en l’anterior número de la seua revista...

text EL LECTOR
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EL TEMA ESPORTS

En això ens hem convertit lo papa i jo. En uns
marginats, uns captaires, uns paries de la societat
del poble que ens ha vist néixer. La dona que em va
portar al món, amb el seu silenci còmplice, ens ha
fet fora de casa amb la mateixa naturalitat amb que
llança els tàmpax o els profilàctics plens a les
escombraries. Per més que li hem suplicat, implorat
i ens hem humiliat, hem estat víctimes de la seua
indiferència i protagonistes principals del seu
menyspreu. Vam estar un parell de dies vivint a l’ull
de l’escala, havent de suportar les furibundes
mirades de la resta dels propietaris i la viltinença
dels nous residents de la que fins ara havia estat la
nostra llar. Això va ser possible perquè encara
teníem la clau de la porta de l’edifici. Allà fèiem la
vida, mentre que les nostres necessitats més
peremptòries eren ben rebudes per una cosa que es
diu pipican. Al tercer dia, i sense nosaltres saber-ho,
van canviar lo pany de la porta, amb la qual cosa
fins i tot els nostres veïns ens marginaven. Cada dia
més sols i abandonats per tots. Teníem clar que
sempre ens quedava l’opció del pis de Barna, però
volíem apurar totes  les possibilitats. 

Veiem que la gent del nostre poble en mirava com si
fóssim empestats, i hem anat criant dins de nosaltres
una mena de menyspreu cap als  nostres conciutadans.
Els hem anat retratant. A tots. Però també els he de dir,
distingits lectors, que encara ens queden un bon grapat
d’amics que no ens han deixat i que ens han ajudat
molt. Hem vist com gent que creiem amics ens han girat
l’esquena, mentre que d’altres ens han obert les portes
de casa seua. 

Però vet ací que, després de viure uns dies a una
caseta que ens va deixar un amic del papa allà per la
Tossa, van aparèixer per allà la mama, acompanyada
del seu amic. Va prendre la paraula ell. “Tengan ustedes
en cuenta, par de despojos humanos, que esta visita se
debe a la infinita bondad de la que ahora comparte
conmigo el lecho conyugal y que, aunque a ojos del
santísimo tenga la apariencia de una relación
concupiscente y lujuriosa, pronto va a dejar de serlo.
Esta santa mujer, ha accedido a acogerlos de nuevo en
nuestro hogar con una nimia condición. Si usted, señor
Peris -aunque tiene usted tanto de señor como un
servidor de vicetiple del Paralelo- accede a instar, junto
a su inmerecida para usted esposa, la nulidad canónica
de su nefasto y a todas luces equivocado matrimonio,
tendran tanto usted como su casquivano y zángano hijo,
acogimiento en nuestra santa casa.”

Lo papa i jo ens vam mirar i li vam demanar temps per
a decidir. “¿Qué tienen que hablar, piltrafas humanas,
esputos de viejo, heces diarréicas?¿No les parece

suficientemente generosa la oferta de esta pia mujer
con la que deseo convivir cristianamente y en la paz del
Señor? Queremos convertitr nuestro hogar en un
ejemplo de família cristiana y ésta es la mejor manera.
No vamos a aceptar un no por respuesta, ya se lo
advierto. Tienen dos minutos”.

L’amic de la mama no ens va deixar massa temps per
a pensar què volíem fer. En un moment vam decidir que
veníem la nostra dignitat i els nostres inalienables
principis morals per la comoditat d’una casa i un plat de
calent.  Sí, vam acceptar la sodomia de la submissió i el
papa, solemnement, va declarar que sí, que ja podíem
començar a instar la nul·litat canònica del seu matrimoni
amb el gran amor de la seua vida. De la mateixa manera
que un xai es dirigeix a l’escorxador sense saber lo seu
destí, lo papava decidir posar fi a quaranta anys de
matrimoni canònic. Han vist mai, distingits lectors,
aquella figureta d’un escolanet que porta a les mans una
guardiola per a que els fidels depositen la seua
almoina? Feia la mateixa cara.

Quan vàrem participar a la mama i al seu amic la
decisió presa, l’amic de la mama va dir “no esperaba
menos de un par de miserables como ustedes. Mañana
a las nueve en el despacho parroquial. Sea puntual”.

I van marxar sense acomiadar-se. 

MARGINATS

text VICENT�T. PERIS
CIUTADANS CONCILIADORS

Han fet del diàleg i el "bon rotllo" la seua bandera.
Però senyors, estan a l'oposició per fer alguna cosa
més. La formació taronja ha desembarcat per primera
vegada al saló de plens encapçalada per l'empresari
Benjamí Martí. 

Tres edils que ocupen els seus seients i que no
saben molt bé per on han d'anar. Com en el cas dels
populars, són incapaços de destapar, ni criticar la mala
gestió que haja pogut tenir l'equip de govern. Més aviat
al contrari. Les seues intervencions en els plens
municipals, les úniques en les quals escoltem la seua
veu perquè tampoc fan rodes de premsa, són per a
felicitar l'equip de govern per la seua gestió. Sí, han
llegit bé. Un partit en l'oposició que es dedica a felicitar
l'equip de govern, de forma reiterada. Un bon rotllo
impressionant, no? Però on està el seu treball per
Benicarló? O pretenen, com la seua veïna de
Peníscola, que els donen una regidoria en l'equip de
govern? Malament sembla que ho tindran en les
pròximes eleccions si segueixen per aqueix camí. Això
sí, descavalcat el PP del tema de la llengua, han agafat
el guant i han volgut crear zitzània  amb tema, amb el
seu benicarlando que, curiosament, les menys de les
vegades que l'utilitzen acaben canviant-lo pel castellà.

LA CONCLUSIÓ: UN CAMÍ PLANER PER A
MIRALLES

De tot allò exposat anteriorment, que no és ni més ni
menys que un resum del "sentir" d'una gran part dels
ciutadans, es poden traçar les línies generals del que
està sent aquesta legislatura. Una vara de
comandament portada amb fermesa per l'alcaldessa, a
la qual li han eixit uns quants fills díscols. Escudero,
Barberà i Pérez, van per lliure en un equip de govern
que, diríem, sembla compactat, i als que no li piula
ningú. Al contrari del que és habitual, el paper d'oposició
l'estan assumit els ciutadans que a través de les xarxes
socials s'han ficat com els portaveus de les mancances
del municipi. No s'ha sentit en el saló de plens que el
poble està brut, o les reclamacions per l'estat en les que
es trobaven els parcs municipals, ni la deixadesa
general de la piscina municipal, o que les subvencions
a les entitats arriben amb més d'un any de retard, o que
el pagament de les factures torna a endarrerir-se, o que
no es veu presència policial als carrers, o... per posar
només uns exemples. En canvi si es van escoltar les
reclamacions pel PGOU, curiosament, casualitat,
només les emeses pels veïns de la costa nord,
l'associació a la qual pertany el regidor Martí. I açò que
hi ha hagut prop de cinc-centes reclamacions al
document. Un camí planer per a l'alcaldessa, que
governa la ciutat tranquil·lament i sense haver de
preocupar-se pels focs de l'oposició. Perquè, ara per
ara, només espurnetes, atés que no n'han encès ni un
en tota la legislatura. Ni un.

ve de la pàgina anterior

EL CENTRE OCUPACIONAL EL MAESTRAT PARTICIPA EN UN PROGRAMA
DE RÀDIO AL COSTAT D'ALTRES ENTITATS SOCIALS DE LA COMARCA

Un usuari del Centre Ocupacional El Maestrat de
l’IVASS ha participat en un programa de Ràdio
Benicarló, al costat d’altres persones amb diversitat
funcional de la comarca per compartir amb la
ciutadania les seues experiències, vivències,
reivindicacions i il·lusions. 

Aquesta iniciativa s’emmarca en les Jornades
“Benicarló Ciutat de Valors”, que ha impulsat
l’Ajuntament amb les entitats socials. 

Miguel Ángel, usuari del Centre Ocupacional El
Maestrat, ha parlat de la seua experiència cada estiu
treballant a mitja jornada per a l’empresa de distribució
Shers, i que ha pogut compaginar amb la seua
assistència al centre ocupacional.

Des de fa gairebé una dècada, el C.O. El Maestrat de
l’IVASS en col·laboració amb el teixit empresarial de la
zona ve impulsant aquest tipus de modalitat d’inclusió
laboral, de la qual s’han beneficiat moltes de les
persones usuàries d’aquest recurs i que li va merèixer

el 2010 el Guardó Accord a la Responsabilitat Social
Corporativa a l’empresa Shers. 

Gràcies a aquest programa de ràdio, seran moltes
més les persones de la comarca que coneixeran
aquesta iniciativa i l’experiència pot servir d’estímul
perquè altres empreses s’animen a participar en el camí
de la inclusió laboral.

text i foto VICENT�FERRER



pàgina 16    la veu de Benicarló la veu de Benicarló                                                                                                                           pàgina  5

ESPORTS EL TEMA

les conseqüències d'estar més apagada que un ciri en
dia de vent. L'aspecte econòmic  i esportiu van de la
mà. Sí, el mateix regidor serveix per dir-nos quan ens
costa un camp de gespa artificial, com, acte seguit, es
fica a jugar en ell. Resultat, cap de les dos àrees està
atesa com cal: els pressupostos inacabats, i les
subvencions esportives, pitjor que mai, tancant el 2017
i encara no s'haurà cobrat ni un euro del 2016. Resultat,
un departament d'hisenda amb dos interventors que va
cadascun a la seua, mentre esports, com non té un
control clar i específic, campa a la seua deixant-nos una
piscina que ningú controla i que cau a trossos.

L'altra pota, en el cas dels edils de Compromís,
Escudero i Bueno, el resultat de la seua gestió és
desigual. Sembla ser, almenys és la conclusió a la que
hem arribat,  que la primera compleix estrictament les
seues vuit hores de treball i, a partir d'aqueix moment,
desapareix. Ni una de més ni una de menys. Allò de la
vocació política popular... . Part de veritat han de portar
els rumors quan en els actes populars (inauguracions,
concerts, conferències), poques vegades se la veu.
Tampoc el d'atendre per telèfon a la premsa se li dóna
bé. De Ximo Bueno cal lamentar que no haja avançat
més en la gestió del Medi ambient, com s'esperava d'ell.
Pel que fa a la Policia Municipal, tot continua igual i no
s'han vist canvis substancials pel que fa a certes
actituds del seu cos i a la seua presència a peu de
carrer, que hauria de ser una prioritat. Al seu favor, que
és un dels més accessibles de l'equip de govern. 

ESQUERRA I INICIATIVA
La tercera pota, la d'Esquerra, Josep Barberà ha

seguit estirant el paper que ja va interpretar durant la
campanya electoral. Desaparegut en combat durant la
major part de la setmana, les seues absències se
supleixen pels seus comentaris a les xarxes socials,
eixes a les quals té bloquejats a la majoria de
periodistes d'aquest poble. Suposadament un dels
majors defensors de la llibertat d'expressió... ja veuen
quina paradoxa. Com li van retraure els edils del PP (en
una de les seues poques intervencions brillants
d'aquesta legislatura), només programa actes culturals
que s'apropen al seu tarannà. La resta, no existeixen
per a ell. Baixa la gestió cultural d'aquest municipi, que
no és per comparar,  però que ara veu com s'imposa
una marxa enrere que fa perillar el treball acumulat. Al
seu favor, la creació dels Premis Literaris Ciutat de
Benicarló. Un gran encert que no compensa les
pèrdues patides per l'àrea. 

I arribem a l'última pota d'aquest govern. Susana
Pérez va concórrer a través d'Iniciativa i ho ha fet saber
al llarg de tota la legislatura. Els rumors apunten al fet
que s'ha volgut desmarcar de la línia de govern per a
marcar una pròpia, que la identificaria com a
representant d'Iniciativa. Recurrents han sigut durant
aquest temps els rumors de dimissió o/i de substitució
pel següent integrant de la llista, abrigallats en la seua

falta de gestió en les àrees que ostenta. Ni joventut ni
Participació Ciutadana han vist grans avanços. En la
primera delegació, política continuista pel que fa a
anteriors legislatures, o siga poca cosa. En la segona,
la posada en marxa dels pressupostos participatius ha
sigut l'avanç més evident, malgrat alguns entrebancs
que asseguren li han arribat des del seu propi grup. Cal
reconèixer-li el valor de seguir treballant amb ganes
enmig d'aquest panorama, tot i que això no sembla
suficient. 

ELS POPULARS. ESTAN?
Empatats a regidors amb el PSPV va quedar el PP,

en un de les patacades electorals més sonades que es
recorden en els últims anys. Encapçalant la llista, Juan
Antonio Mañá, que ha estat quasi desaparegut tant en
la crítica com en les propostes, tot i que des del govern,
de vegades li ho posaven en safata. A l'inici de la
legislatura, quan encara l'edil José María Serrano no
havia accedit a la bancada de l'oposició, com s'ha dit,
no va ser capaç d'exercir en condicions com a portaveu
del seu grup. Intervencions (quan les hi havia) pobres i
quasi sense arguments, incapaços de justificar per
quina raó el seu partit l'havia triat per anar de cap de
llista. Una situació que van agrair els seu detractors dins
la seua casa. La resta d'edils tampoc són capaços de
justificar les dietes que cobren. Sembla que és més
important l'escut de Benicarló que el PGOU, per posar
només un exemple de la disparitat de defensa que es fa
en un o un altre debat. No hi ha oposició popular. Les
rodes de premsa per presentar... el que siga, han estat
quasi desaparegudes. Tan sols esporàdiques notes de
premsa en les quals es dediquen a fer un còpia i
enganxa dels arguments ja esgrimits en el ple, per ficar
un exemple. Ara per ara, les errades de l'equip de
govern, no tenen resposta per part dels populars,  sent
incapaços de traure-li rèdit polític. 

ve de la pàgina anterior

Sènior Primera Divisió Nacional
C.B. Jovens Almàssera 90, C.B. Benicarló 69
Derrota en un partit que ja es preveia difícil

davant un millorat Almàssera amb altes en l'equip
que es va presentar en la primera jornada a
Benicarló. Un partit molt igualat durant els primers
tres primers períodes en què es va arribar al final
del tercer amb un igualat 64-60. Però l'inici del
quart període va ser molt dolent atés que els
benicarlandos van encaixar un parcial de 15-0.
Amb 3 triples, i en 5 minuts, no van saber
reaccionar i van ser incapaços de tornar al partit.
Al final un 90-69, que almenys manté el básquet-
average favorable per si fos necessari. Els baixos
percentatges en els llançaments i en tir lliure, va
impedir competir en el partit. 

Ara un esperat descans que servirà per a veure
si es poden recuperar alguns dels jugadors
interiors lesionats.

Aleví Nivell 2
Aleví B 68, Ll'Alcora B C 43
Últim partit de la primera fase de la temporada amb

victòria contra l'últim classificat. Els benicarlandos van
començar el partit una mica despistats, permetent que
els visitants jugaren molt còmodes en atac. Després
d'un temps mort, van reaccionar i van augmentar la
intensitat en defensa. Durant tot el partit es va anar per
davant, guanyant així tots els quarts del partit, encara
que no amb amplis parcials.

Partit que ha servit per a donar minuts i confiança a
tots els jugadors.

Amb aquesta victòria, acaba la primera fase liderant
la classificació, amb nou victòries i una derrota. Ara toca
esperar per a saber quins seran els pròxims rivals en la
segona fase de la temporada.

Festa Pare Noel
Dijous passat els més xicotets del club van rebre una

visita molt especial. Pare Noel va fer un alt en la seua
atapeïda agenda per a passar una estona amb els més
xicotets del club. El Pare Noel va demostrar que és un
bon jugador de bàsquet i va tenir un detallet per a tots
els xiquets.

Tots els resultats:
Sènior Primera Nacional
C.B. Jovens Almàssera 90, C.B. Benicarló 69
Sènior Preferent:
C.B. Benicarló B 66, DM Actuacions de Barri del Crist

72
Júnior Preferent:
C.B. Benicarló 69, Jovens L'Eliana Rojo 64
Cadet nivell 2:
Tau Castelló B 54, C.B. Benicarló 44

Infantil nivell 2:
C.B. Gil Comes Vinaròs 31, C.B. Benicarló A 61
Aleví nivell 2:
CB Sumadd Bétera 24, C.B. Benicarló A 65
Aleví Nivell 2
Aleví B 68, L'Alcora BC. 43

ÚLTIMA JORNADA PER AL CLUB BÀSQUET BENICARLÓ ABANS D'ACABAR L'ANY

text VICENT�FERRER  foto CBB
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Tanquem l'any, i recordem, Maig del 2015. El
resultat de les eleccions municipals dóna un tomb
al govern municipal de Benicarló. Després de
diverses legislatures, el PSPV recupera contra tot
pronòstic el govern de la ciutat, amb Xaro Miralles
al capdavant de la llista. Cert és que li va fer falta el
suport de Compromís-ERPV. Ara, quan ja estem
quasi a meitat de la legislatura, ja es pot veure de
quin peu coixeja cadascun dels partits que formen
part del consistori, equip de govern i oposició. El
que aquesta setmana presenta La Veu per tancar
l'any és una mena de dissecció dels nostres
governants, feta des del punt de vista del sentir
quasi generalitzat dels ciutadans. Els més de 20
anys de La Veu ens dóna, per experiència, una
visió prou crítica sobre el que han estat tant les
accions de govern com les de l'oposició.

L'EQUIP DE GOVERN
Quatre partits polítics conformen l'equip de govern,

encara que en realitat, van ser dues les formacions
que van concórrer a les eleccions municipals. Xaro
Miralles sorprenia empatant a set regidors amb el
Partit Popular. Era, per tant, necessari pactar amb
l'altra força política d'esquerres que també ascendia
de forma espectacular: la coalició Compromís-
Esquerra Republicana del País Valencià. Els populars,
ni encara sumant el suport dels tres regidors de
Ciutadans, aconseguien mantenir la vara de
comandament. La nova era s'anunciava com la de la
transparència, amb la intenció de donar un gir en el

govern de la ciutat. Les finestres sempre obertes (de
dia i de nit), a l'ajuntament, així ho auguraven.
Després, la realitat, que en tots els llocs couen faves,
ens indicava que el nostre no anava a ser un govern
completament a l'ús.

Partint de la base de com de difícil pot ser governar
entre tres partits (quatre si tenim en compte que una
de les edils pertany a Iniciativa), Miralles se n'ha sortit
prou bé. Això si, s'ha hagut d'emprar a fons per a evitar
que, més d'una vegada, els seus regidors se'n sortiren
del solc.

Però anem per parts.  Efectivament, mal que li pese
a l'alcaldessa, dins de l'equip de govern hi ha quatre
maneres de governar. La dels socialistes, la de
Compromís, la d'Esquerra i la d'Iniciativa. Cadascun,
estirant cap al seu cau i alguns intentant fer campanya
abans d'hora en pro de la seua formació política. Tots
treballant en les diferents àrees que ostenten però
amb més d'una pota de la seua taula una mica coixa.
En la primera pota, els set edils socialistes quasi es pot
dir que van a una, situats sota l'ala de l'alcaldessa.
Així, tot i alguns avanços, seguim coixos en Turisme i
Comerç, una regidoria que en poques legislatures s'ha
destacat per liderar tots dos sectors sense avançar-ne
en cap. En aquesta, vídeos i més vídeos en un intent
de vendre les Falles, el comerç, les nostres platges…
i més recentment, la ruta dels pessebres, l'últim gran
“descobriment” de la regidora. Però en el nostre poble,
els comerços segueixen baixant la persiana per
sempre sense que hi haja substituts. I açò no s'ha
aconseguit arreglar. Bé, ni ara, ni abans. La Promoció
Econòmica segueix tant limitada com sempre i, com el
sector comerç, com hem dit, no arranca, acaba pagant

UN CAMÍ PLANER PER A L’ALCADESSA... PERÒ NO PER A BENICARLÓ
(tanquem l’any de govern)

textREDACCIÓ
Dissabte passat 23 es va disputar el Torneig de

Nadal 2017 en la seu del Club Ajedrez Benicarló, en
el qual van participar 38 jugadors que van mostrar
un altíssim nivell segons el rànquing inicial.

Després de set intenses rondes els guanyadors van
rebre els seus trofeus:

Categoria Absoluta
Campió Santi Añó amb 7 punts de 7 possibles.
Subcampió Ernest Albalat amb 6 punts de 7

possibles.
Tercer classificat Marc Lavernia amb 5,5 punts de 7

possibles.
Millor Soci Jorge Gutiérrez "Chapu", amb 5 punts de

7 possibles.

Categoria Sub-16

Campió Gerard Añó amb 5 punts de 7 possibles.
Subcampió Xavi Martínez amb 4,5 punts de 7

possibles.
Tercer classificat Pablo Iranzo amb 4 punts de 7

possibles.
Millor Soci Óscar González amb 4 punts de 7

possibles.

Categoria Sub12
Campiona Paula Añó amb 4 punts de 7 possibles.
Subcampió Manuel Fernández amb 4 punts de 7

possibles.
Millor Soci Martín Herrera amb 3 punts de 7

possibles.

Categoria Sub10
Campió Marc Caldés amb 4 punts de 7 possibles.
Subcampió Eric Segarra amb 3 punts de 7 possibles.
Millor Soci Jhostin Sánchez amb 3 punts de 7

possibles.

DISPUTAT EL TROFEU DE NADAL EN EL CLUB AJEDREZ BENICARLÓ

text BENICARLÓ�AL�DIA i foto CAB
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twitter: @Elstafaners

mail:

veubenicarlo@gmail.com

Des d'aquesta setmana, fins al dia 29 de gener, el
camp de futbol Benedicto XIII de Peníscola acull el
Campus Solidari, que organitza la Penya Barça
Ciutat de Peníscola. 

Aquesta novena edició del campus de futbol formatiu
en el qual els monitors participen desinteressadament i
per una bona causa, es destina l'aportació de la
inscripció dels participants, que és de cinc euros, a la
Fundació de l'Hospital Infantil Sant Joan de Déu, per a
la recerca del càncer infantil. Amb el lliurament d'una
Polsera a cada xiquet, s'han recaptat 445 euros que van
directament al laboratori de recerca oncològica en
pediatria. Candela, la impulsora del projecte Polseres
Candela, ha acudit al Campus al costat de la directiva
de la penya i el director tècnic del mateix, Ángel "Pichi"

Alonso, juntament amb l'alcalde, Andrés Martínez, i la
regidora d'Esports, Raquel París, repartint les polseres
entre els futbolistes participants del campus solidari.

CAMPUS DE FUTBOL SOLIDARI A PENÍSCOLA A BENEFICI DE POLSERES CANDELA

text  VICENT FERRER
Carxofa: per a tots els que

han recuperat Benicarlàndia.
Està bé tornar a reviure el
parc infantil que, en el seu
moment, va representar una
excel·lent iniciativa de
diversió nadalenca per a
menuts, i no tan menuts, i
que enguany ha tornat a obrir
les seues portes. Allí és pot
trobar una mica de la història de les festes nadalenques del nostre poble.

Panissola 1: nominal, a l'anterior alcalde Marcelino Domingo, que tenia lligada, amb
terrenys i tot, l'Escola Oficial d'Idiomes i que, incomprensiblement, ara, amb diurnitat i
traïdoria, ens hem assabentat que anirà a parar al poble del costat. Ben lligat devia tenir...
els cordells de les sabates. Ni per a això... va servir!

Panissola 2: nominal, a l'alcaldessa Miralles, com a màxima responsable del nostre
consistori, que si no ho sabia malament, i si ho sabia pitjor, a l' haver permès aquesta fellonia
a la nostra ciutat. Simplement no té nom. I si damunt ho fan uns consellers de Política
Lingüística de la seua mateixa coalició, aleshores és per a sortir al carrer, amb valentia, a
denunciar-ho. I, si no rectifiquen, estripar el seu carnet del partit, maleint-los per la seua falta
de respecte a Benicarló.  

CARXOFA i PANISSOLA
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Benicarló s’ho mereix

Els balanços anuals de la Veu ja són una
tradició,  i en plantejar el d'aquest any, de seguida
va sorgir una premissa: a tots els partits els ha
faltat valentia i efectivitat. Dit açò, que s'ha
desenvolupat en el tema, també cal dir  que s'han
fet moltes coses positives de les quals també ens
hem anat fent ressò cada setmana. Però cal
avançar: anem massa poc a poc per a la velocitat
imparable del món actual i quan volem adonar-
nos, ens han avançat... tant per la dreta com per
l’esquerra. Ací, sembla, no valen normes.

Ja ho sabem, que els regidors són éssers humans,
com nosaltres. Però resulta que es van presentar per

a representar-nos en l'ajuntament: uns per vocació,
uns altres per ambició, uns altres per afany de
protagonisme, uns altres per atzar, uns altres per un
lleva't tu per a posar-me jo, uns altres pel “¿Qué hay
de lo mío?”, uns altres perquè yo lo valgo i uns altres
perquè són gent d'allò més vàlida, clar que sí. I per
això tenen la responsabilitat de portar les coses
endavant, i se'ls va votar per aquesta feina, i també
se'ls paga per aqueix motiu, per la qual cosa també
se'ls ha de demanar comptes. Sense maldat, de debò,
sense atacar a la persona i des de la comprensió que,
com déiem, són éssers humans, més o menys, com
nosaltres. I una vegada establit que ací no es tracta de
ferir ningú, passem al que ens ocupa: governar és
molt difícil, doncs mai plou a gust de tots i, és més,
últimament ni tan sols plou, açò està més que
comprés i admés. Tampoc és fàcil escriure sobre el
que altres persones han fet bé o malament, però
encara així, algú ha de fer-ho. 

L'equip de govern i l'oposició than de fer la seua
feina, ho necessitem, perquè de puntetes no estem
arribant on és necessari. Nosaltres, la premsa escrita,
el difícil repte de sobreviure a l'extinció. Tant de bo en
2018 tots sapiguem millorar perquè, encara que ens
costa tant dir-ho, Benicarló s’ho mereix.
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JOAN FERRAN BARRACHINA VA TINDRE UNA BONA ACTUACIÓ EN LA
COPA D’ESPANYA DE CLUBS DE PRIMERA DIVISIÓ A BARCELONA

Els passats 21-23 de Desembre de 2017, a la
piscina olímpica del club Sant Andreu de Barcelona
es va disputar la copa d’Espanya de clubs de
primera divisió, on, representant a la comunitat
valenciana, participaren els equips masculins del
FERCA de València i el Castàlia de Castelló.

El nedador Joan Ferran Barrachina, format al Club
Natació Benicarló, va tindre una gran actuació personal,
que li va donar molts punts al seu equip actual, el
FERCA , que va acabar en la quarta posició final.

L’altre equip valencià, el CASTÀLIA no va poder
mantindre la categoria enguany i va descendre a
segona divisió.

Barrachina, de 23 anys, va aconseguir les millors
marques de la seua carrera esportiva als 50 esquena
(mínima nacional absoluta), amb 28.03 E i als 100
esquena, amb 59.36 E. També va fer bones marques als
200 esquena i als 200 papallona.

El Benicarlando torna a assegurar-se el dret de
participar als propers nacionals absoluts d’enguany, on
està ja classificat, per 16ª vegada, als 50 i 200 esquena.

text i foto CNB
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EL DEBAT: TRENS DIGNES AL MAESTRAT VS. PP CASTELLÓ

L'Auditori Municipal “Pedro Mercader” de la
nostra ciutat va acollir, el dissabte per la vesprada el
Tradicional Concert de Nadal, on cada persona que
va entrar va donar un donatiu, i tota la recaptació  va
ser integrament per a l’ Associació de dany Cerebral
ATENEU.

Al concert van assistir la Reina de les Festes,
Dulcinea i Cort d’Honor, que van estar acompanyades
per regidors del ajuntament de la ciutat. 

Van participar les següents Corals:
- Coral Infantil Bovalar
- Coral Infantil Petiquillo
- Coral Juvenil Kylix
- Coral Polifònica Benicarlanda

Una vegada van cantar cada una de les
corresponents Corals, va tindre lloc el cant Comú, on
seguidament va aplegar Pare Noel, que va repartir un
regalet per a cada coralista. 

L’acte va estar organitzat per la Coral Polifònica
Benicarlanda amb la col·laboració del Ajuntament de
Benicarló.

CONCERT DE NADAL DE LA CORAL POLIFÒNICA A BENEFICI D'ATENEU

text BENICARLÓ�AL DIA fotos JUANVI�GELLIDA / JORDI�MAURA


